
Leto 1931
pomembno v zgodovini 
slovenskega naroda

Iz govora sekretarja ObK ZK Trbovlje 
inž. Alberta Ivančiča na Čebinah

Med slovesnostjo na Čebinah

Slovesnost ob 25-letnici ustanovnega kongresa Komunistične partije Slovenije:

1937. leta so bili položeni temelji 
razvoju, ki nas je dvignil iz naroda 
hlapcev v narod gospodarjev
Nedeljsko jutro, oblačno in za

vito v meglo, je nadelo vasici Če
bine nevsakdanjo podobo, Nad 
Barličevo domačijo, nad hišo, 
kjer je bil v noči od 17. na 18. 
epril 1937. leta ustanovni kongres 
Komunistične partije Slovenije, 
so v vetru veselo plapolale zasta
ve in pozdravljale prve goste, ki 
so že zgodaj zjutraj prihiteli v ta 
predel pod Partizanskim viham.

Zbranost dn slovesnost je bilo 
mogoče tega nedeljskega predpol- 
dneva razbrati z obrazov vseh ti

stih mladincev, delavcev in žena 
iz Zasavja in drugih krajev Slo
venije, ki so se odločili, da na 
Čebinah skupaj z udeleženci 
ustanovnega kongresa Komuni
stične partije Slovenije obudijo 
spomine na tiste dni pred 25 leti, 
na čas, ko je bil na kocko po
stavljen narodni obstoj Sloven
cev, in ko so udeleženci ustanov
nega kongresa Komunistične par
tije Slovenije v manifestu še po
sebej podčrtali, da se zavedajo 
velike odgovornosti za usodo elo-

Dva sekretarja na nedeljski slovesnosti na Čebinah: prvi sekretar 
KPS ln član Izvršnega komiteja CK ZKJ' Franc Leskošek ln sekre- 
tar CK ZKS Miha Marinko

Pred 1. majem
Kakor v vseh drugih krajih naše domovine, so tudi 

v Zasavju zadnje dni v teku priprave na praznovanje 
Mednarodnega delavskega praznika — 1. maja. ObČin- 
$ki sindikalni sveti so v vseh štirih zasavskih občinah 
skupaj z drugimi družbenopolitičnimi organizacijami 
M društvi pripravili obširne programe praznovanja. Ta
ko bodo prirejene številne proslave po delovnih kolek- 
tivih, športna tekmovanja, slavnostne akademije na se
li0*'’1 vseh Štirih zasavskih občin, ob lepem vremenu 

odo pa delovni ljudje iz Zasavja pohiteli v prelep gor- 
i svet in tam preživeli v družbi s tovariši dan ali dva.

Obširneje bomo o praznovanju mednarodnega de
škega praznika — 1. maja pisali v naslednji številki 

ašega lista, ki izide v petek, 27. aprila.

venskega ljudstva in so tedaj 
smatrali slovenski komunisti za 
nadvse potrebno, da preimenujejo 
svojo organizacijo v Komunistič
no partijo Slovenije. S tem so 
hoteli še bolj naglasiti lastno pri-

kretarja Centralnega komiteja 
ZKS in prav tako udeleženca 
ustanovnega kongresa KPS Miho 
Marinka.

Zatem je imel sekretar občin
skega komiteja ZK Trbovlje inž.

Gostje na tribuni med slovesnostjo

pravljenoet, boriti se za vse tisto, 
kar bo omogočilo slovenskemu 
ljudstvu svobodnejše življenje. — 
Zraven tega je pa ustanovni kon
gres Komunistične partije Slove
nije tudi odločno manifestiral 
trdno voljo slovenskih komuni
stov, da dajo slovenskemu ljud
stvu na voljo vse svoje sile in 
izražajo neomajno zvestobo slo
venskemu življu.

Pred deseto uro sta med udele
žence slovesnosti prišla tudi dva 
izmed udeležencev ustanovnega 
kongresa Komunistične partije 
Slovenije, prvi sekretar Komuni
stične partije Slovenije, podpred
sednik Zvezne ljudske skupščine 
Franc Leskošek-Luka in sekretar 
Centralnega komiteja ZKS Miha 
Marinko. Z njima je prišel tudi 
sekretar okrajnega komiteja ZK 
Ljubljana Franc Pooit, pozneje 
pa sta prispela na Čebine še pod
predsednik Glav. odbora SZDL 
Slovenije Franc Kimovec-Ziga in 
član Centralnega komiteja ZKS 
France Klopčič.

Praznično razpoloženje je zaje
lo udeležence slovesnosti, ko so 
nekaj po deseti uri začeli zdru
ženi pevski zbori z delavsko god
bo iz Trbovelj z Internacionalo.

Sekretar občinskega komiteja 
Zveze komunistov Trbovlje, inž. 
Albert Ivančič, je nato pozdravil 
vse prisotne, s posebnim zado
voljstvom pa je pozdravil na Če
binah prvega sekretarja Komuni
stične partije Slovenije Franca 
Letikoška-Luko in sedanjega ee-

Albert Ivančič krajši govor (ki ga 
v nadaljevanju v celoti objavlja
mo).

Po govoru so združeni pevski 
zbori, delavska godba in recita- 
cijski zbor gimnazije iz Trbovelj 
izvajali program z naslovom »1937 
- Čebine - 1932«, ki je na svoj- 
stm način prikazal trpljenje na
ših narodov v času pred in med 
drugo svetovno vojno in ustvar
jalni polet v svobodni domovini. 
Vsem udeležencem nedeljske slo
vesnosti na Čebinah bo nastop 
združenih pevskih zborov, delav
ske godbe in recitacijskega zbora 
ostal še dolgo v spominu.

Nad 1000 ljudi iz vsega Zasavja 
in drugod je v nedeljo še enkrat 
obudilo spomin na izredno po
memben dogodek — na ustanovni 
kongres Komunistične partije 
Slovenije. Se enkrat so ee spom
nili tovarišev Edvarda Kardelja, 
Mihe Marinka, Franca Leskoška, 
Staneta Žagarja, Aleša Beblerja, 
Toneta Tomšiča, Franca Salamo
na, Lojzeta Hohkrauta, Maretiča, 
Lacka, Kovačiča, Franca Farčni- 
ka in drugih, ki so v zgodovinski 
noči od 17. na 18. april 1937. leta 
v Barličevi domačiji na Čebinah 
naglasili »Žive naj vsi narodi« in 
soglasno izrekli lastno pripravlje
nost, boriti se za vse tisto, kar 
bo omogočilo slovenskemu ljud
stvu svobodnejše življenje!

Čebine ob slovesnosti ob 25-let
nici ustanovitve Komunistične 
partije Slovenije nam bodo osta
le še dolgo v spominu! — (ma)

Tovariši in tovarišice!
V času, ko je grozil Evropi te

man oblak, ki je nosil s seboj mo
derno suženjstvo, bedo in smrtso 
se sestali na tem mestu komunisti, 
ki so znali pravilno oceniti politič
no situacijo, ki je narekovala po
trebo po zbiranju vseh na Vrednih 
sil okoli Komunistične partije. Vse 
delegate je prevzemala ena sama 
želja, kako čim bolje in čim «- ’e$- 
neje usmerjati delovne ljudi in naj
širše množice. Že samo geslo na te j 
konferenci »Žive naj vsi narodit j 
nam kaže, kakšne težnje so zasto- | 
pali deelgati na tem kongresu. Sa- i 
dovi ustanovnega kongresa Komu- j 
nistične partije Slovenite so se takoj 
pali delegati na tem kongresu. Sa- j 
poznali, še posebno so pa prišli do 
izraza v razdobju 1941—1945, v tej! 
epopeji slovenskega in jugoslovan
skih narodov. Poudariti je treba, da 
je zasluga daljnovidnosti Komuni
stične partije, posebno pa še prihod 
tovariša Tita na mesto sekretarja 
Centralnega komiteja Komunistične 
partije Jugoslavije, za uspešno iz
bojevano revolucijo in celotno 
družbeno preobrazbo pri nas.

Majhno je bilo število komuni
stov v letih pred ustanovitvijo Ko
munistične partije Slovenije in po 
njej, ki so se borili za revolucio
narne spremembe, toda ideje, iz ka
terih so izhajali, so bile misli in 
težnje ogromne večine delovnih 
množic. To je bila tudi osnova za 
uspešno široko zasnovano akcijo 
zbiranja slovenskega ljudstva, ki ie 
v svoji daljnovidnosti imela popoln 
uspeh v narodnoosvobodilnem bo
ju, v prevzemu oblasti in uvedbi 
diktature proletariata po uspešno 
zaključenem narodnoosvobodilnem 
boju in začetku socialistične revo
lucije in med njo.

Ob spominu na ta dogodek ugo
tavljamo, da je bilo 1937. leto po
membno v zgodovini slovenskega 
ljudstva. Položeni so bili temelji 
razvoju, ki nas je dvignil iz naroda 
hlapcev v narod gospodarjev. Ko 
danes ocenjujemo prehojeno pot, ko 
ocenjujemo rezultate dela in vloge 
komunistične partije in danes Zve
ze komunistov, lahko s ponosom 
ugotavljamo, da so postavljeni te
melji omogočili zgradbo, ki daje 
trdno oporo vsemu našemu nadalj
njemu socialističnemu razvoju. Ni 
je sile, ki bi premagala trdno od
ločenost naših nar.odov, da si sami 
krojijo svojo usodo, da sami odlo
čajo o stvareh, ki posredno in ne
posredno vplivajo na življenje vsa
kega državljana. Socialistična de
mokracija je bistvo našega družbe
nega razvoja. To je tudi težnja vseh 
naših državljanov in misel, ki jo 
kot osnovno vsebuje tudi program 
Zveze komunistov.

Sadovi naše skupne politike so 
vidni na vsakem koraku. Razmah 
na vseh področjih našega življenja 
je dobil neslutcn polet, kajti skrita 
težnja ustvarjalnosti najširših mno
žic prihaja vedno bolj do izraza.

Vsak razvoj spremljajo tudi do
ločene slabosti, ki izvirajo iz naj
različnejših vzrokov. Te slabosti 
moramo s prizadevnostjo vseh, po
sebno še komunistov, najodločneje

odpravljati in iskati potrdilo o pra
vilnosti naše politike v naši vsak
danji praksi. Doživeli in premagali 
smo posledice informbiroja v letu 
1948, doživljamo težave, ki nam 
jih zadaja ekonomska integracija 
zahoda in vzhoda. Le zaupanje in 
rezultati dosedanjega dela nam mo
rajo biti osnova za še močnejše pri
žel---- t c, tako v gosh^r'■■ '-i-

Sekretar občinskega komiteja ZK 
Trbovlje, inž. Albert Ivančič, med 
govorom na Čebinah

kor tudi na vseh ostalih področjih 
našega družbenega življenja.

Naj živi bratstvo in enotnost ju
goslovanskih narodov!

Naj živi Zveza komunistov in 
naš tovariš Tito!

Ali gre samo za 
formalnost?
V zadnjih nekaj tednih so 

bile tudi v Zasavju v sredi- . 
Šču pozornosti razprave o 
predlogih družbenih' načrtov 
in proračunov. Med drugimi 
so tudi na zasedanjih občin
skih sindikalnih svetov raz
pravljali o predlogih. Tako 
so hoteli tudi na občinskem 
sindikalnem svetu v Litiji, 
a...

Plenarno zasedanje za ob
ravnavo predloga družbene
ga plana in proračuna ob
čine Litija za leto 1963 so . 
sklicali samo dan pred tem, 
preden je o predlogu raz- i 
pravljal na seji obeh zborov > 
občinski LO Litija. Napove- . 
danega plenuma se je udele- v. 
žilo premalo članov, da bi 
bili sklepčni. Sestanka torej 
ni bilo.

Sicer pa: kakšen namen M 
dosegla razprava o predlogu 
družbenega plana in prora
čuna občine le dan pred spre
jemom na občinskem LQ?

Vse kaže, da je šlo le za 
formalnost, da bi lahko — ka
dar bi bilo pač potrebno — 
poročali, da so razpravljali o 
družbenem planu in proraču
nu. Za formalnost, od kate
re — verjemite — ne bi imel 
koristi nihče!

V nekaj vrstah

PLESNI TURNIR
Klub za vrhunski plesni šport 

Slovenije je v sodelovanju s sek
cijo TVD Partizan iz Trbbvelj 
pripravil za nedeljo plesni turnir 
standardnih in južno-latinsikih 
plesov. Revija bo v gledališki 
dvorani delavskega doma. Nasto
pili bodo najboljši plesni pari, po
leg njih pa tudi pionirski peri.

Glede na veliko zanimanje za 
turnir in veliko povpraševanje 
po vstopnicah je umestno, da si 
vsi, ki želite prisostvoval reviji, 
kupite vstopnice v predprodaji 
pri blagajni v Delavskem domu.

VELIK USPEH
V soboto je priredil moški pev

ski zbor »Zarja« iz Trbovelj kon
cert slovenskih in tujih narodnih 
ln umetnih pesmi. Velika gledali
ška dvorana Delavskega doma Je

bila napolnjena do zadnjega ko
tička. Ljubitelji pesmi so navdu
šeno pozdravljali vsako izvedeno 
pesem in tako dajali spontano 
priznanje zborovodji tov. S krznar
ju in pevcem.

Da je bil koncert res kvaliteten 
In na dostojni višini, nahrt pove 
tudi to, da je prispel na koncert 
tudi znani slovenski skladatelj 
Karel Pahor, ki je po končanem 
koncertu v dvorani čestital zbo
rovodji ter celotnemu zboru.

20. maja — otvoritev 
nove šole v Cemšenlku
Te dni je bilo dokončno odlo

čeno, da bodo novo šolsko poslop
je v Cemšenlku Izročili namenu 
v nedeljo, 20. maja. Ob tej prilož
nosti bo v Cemšenlku manjša slo
vesnost.

Prebivalci Cemšenika, posebej 
pa še šoloobvezni otroci, se tega 
dogodka že zdaj veselijo, saj bo
do poslej lahko obiskovali pouk 
v novih, svetlih ln prostornih učil
nicah.

še okrog 300 članov 
kolektiva v neposrednem 
upravljanju
Poročali smo, da so pred dnevi 

na Rudniku rjavega premoga Tr
bovlje—Hrastnik izvolili nove čla
ne organov samoupravljanja. Te 
dni se pa sestajajo novo izvolje
ni člani organov samoupravljanja 
na prva zasedanja, da se konstitui
rajo in Izvolijo še druge organe. 
Na trboveljsko—hrastniškem rud
niku računajo, da bo v raznih ko
misijah, tako pri osrednjem de
lavskem svetu, ki jih Ima kar 12, 
in pri obratnih delavskih svetih

razen 285 članov kolektiva vklju
čeno v neposredno upravljanje;še 
okrog 300 neposrednih proizvajal
cev.

Opravljenih že 
50 občnih zborov 
sindikalnih podružnic 
Pri občinskem sindikalnem sve

tu v Trbovljah smo Izvedeli, da Je 
od skupaj 64 sindikalnih podruž
nic doslej opravilo občne zbore ie 
56 sindikalnih podružnic. Volitve 
novih članov organov samo
upravljanja so pa doslej opra
vili na Rudniku rjavega pre
moga Trbovlje— Hrastnik, Ter
moelektrarni, Elektro-Trbovlje, 
Mehaniki, Cementarni, Tovar
ni pohištva, Podjetju za pit pro
met, Komunali ln Vitaminkl. Od 
skupino 26 gospodarskih organiza
cij v 7 sestavljajo delavski 
svet vsi člani kolektiva.

OBVESTILA UREDNIŠTVA IN UPRAVE
• Zaradi tehničnih ovir danes ni itšla »Tednikova panorama«.
• Praznična, dvojna, številka »Zasavskega tednika« izide v 

petek, 27. aprila, v povečanem obsegu na 20 straneh.
• Male oglase, objave, zahvale in druga obvestila ter pre

klice za prihodnjo številko »Zasavskega tednika« sprejema upra
va do torka, 24. aprila, do 14. ure.
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Razprava o socialnem 
zavarovanju v Trbovljah

Zadnji petek je zasedala skupščina podružnice Zavoda za so- (cijc delovnih invalidov jo iz dne- 
clalno zavarovanje v Trbovljah. Mimo izvoljenih članov skupščine , va v dan bolj pereč in bodo mo- 
so zasedanju prisostvovali predstavniki SZLL, občinskih sindikal- • rali o tem pristojni občinski orga
nih svetov in zdravstvenih domov iz Trbovelj in Hrastnika.

V razpravi o poslovnem poročilu 
za lansko leto so zastopniki zava
rovancev grajali, ker bolniki po 
več mesecev čakajo na pregled pri 
zdravniku za očesne bolezni in 
predlagali, da Zdravstveni dom v 
Trbovljah organizira izredne pre
glede. Predlagali so tudi, naj bi 
se odprla okulistična ambulanta 
še v Hrastniku, da bi se tako 
zmanjšal naval na trboveljsko 
ambulanto in da socialnemu zava
rovanju ne bi bilo treba plačevati 
prevoznih stroškov. Predstavnik 
delovnega kolektiva Rudnika Tr-

bovlje-Hrastnik je opozoril, da ne
kateri zavarovanci zlorabljajo 
pravico proste izbire zdravnika in 
hodijo iz ene ambulante v drugo. 
Na ta način nima rudnik nobene
ga pregleda, in marsikdaj ne ve, 
ali je zavarovanec sprejet v bol
niški stalež ali je samovoljno iz
ostal z dela. Težave so tudi z in
validnimi rudarji. Postopek za 
oceno po invalidski komisiji je 
dolgotrajen, ocena pa včasih tudi 
takšna, da rudnik ne ve, kje in 
kako bi zaposlil invalida. Problem 
zaposlitve in poklicne rebabilita-

Nova določila in priporočila
Na zadnji seji Zveznega izvršne

ga sveta, ki je bila v petek, 13.
aprila pod predsedstvom podpred
sednika ZIS Mijalka Todoroviča, 
so sprejeli tudi več predpisov za 
rtdnejše finančno poslovanje in 
zboljšanje likvidnosti v gospodar
stvu, nadalje predpise o zboljšanju 
ravnovesja med dohodki in izdatki 
federacije ter osnutek sprememb 
splošnega zakona o organizaciji in 
financiranju zdravstvene službe.

V skladu s priporočilom 7.vezne 
ljudske skupščine o delitvi čistega 
'dohodka je Zvezni izvršni svet 
sprejel navodila o določanju in iz
vajanju splošnih meril za delitev v 
organizacijah in samostojnih usta
novah, Upoštevajoč načelo pripo
ročila, da jc stalno večanje sred
stev poslovnih skladov pogoj za 
stabilen razvoj podietij in ustanov 
in za nenehno zboljsevanje življen- 
skega standarda članov delovnih 
kolektivov, določajo navodila po
stopek pri delitvi in merila, kate
rih uporaba zagotavlja, da bodo ti 
cilji uresničeni. Gospodarske orga
nizacije so namreč dolžne Iz svoje
ga skupnega dohodka ne samo ob
navljati vrednost sredstev, porab
ljenih v poslovanju, in zagotavljati 
sredstva za osebno in skupno po
trošnjo delavcev, ampak tudi izlo
čevati sredstva za svoje poslovne 
sklade. Izločitve delov čistega do
hodka za osebno ali skupno po
trošnjo delavcev in izločitve v skla
de se morajo ujemati z doseženimi 
rezultati in potrebami razvoja ma
terialne osnove gospodarskih orga
nizacij. Samostojne ustanove delijo 
'dohodek na osebne dohodke in 
sklade na način, ki zagotavlja, da 
je višina osebnih dohodkov v skla
du z rezultati njihovega dela. Upo
števajoč ta načela delitve dohodka 
gospodarskih organizacij in samo
stojnih ustanov, je Zvezni izvršni 
svet sprejel dvoje navodil, ki na
lagata predvsem delavskim svetom 
obveznost, da v pravilniku o delit
vi osebnih dohodkov uporabijo na
čela in splošna merila, določena z 
Zakoni in tem navodilom, in sicer 
najdalje do 30. septembra letos.

Pri tem, ko gospodarska organi
zacija zagotavlja čimbolj ugodne 
pogoje za svoj razvoj, mora, če do
seže relativno večji čisti dohodek, 
izločati večja sredstva za sklade, 
predvsem upoštevajoč osnove, po 
katerih je bil dosežen večji čisti do
hodek, Osebni dohodki naj se ve
čajo v skladu s potrebo po spodbu
janju delavcev k večjemu prizade
vanju, da bi čimbolj popolno izko
ristili tiste osnove povečanja čiste
ga dohodka, ki so predvsem odvis
ne od prizadevanja in upravljanja 
v poslovanju gospodarske organiza
cije. Gospodarska organizacija mo
ra pri določanju medsebojnih raz
merij ta delitev osebnih dohodkov 
na posamezne delavce upoštevati 
zapletenost opravil, važnost in po
goje dela, odgovornost in druge 
okoliščine, vazne za pravilno izva
janje načela delitve po delu. Raz
poni v medsebojnih razmerjih pri 
delitvi osebnih dohodkov, določeni 
s pravilnikom, naj bodo v pametnih 
mejah in naj imajo za izhodišče vi
šino dohodka, ki se je na območju 
občine, kjer posluje gospodarska 
organizacija, formirala kot najnižji 
'dohodek Človeka v delovnem raz- 
nftrju.

Pri določanju faktorja, s katerim 
v primeru povečanja osebnega do
hodka zagotove večje izločanj* za 
sklade, oziroma pri določanju raz
merij v delitvi čistega dohodka 
sploh, mora gospodarska organiza
cija ravnati takole:

♦ če ji čisti dohodek dosežen 
samo z večjim prizadevanjem de
lavcev, lahko gospodarska organi
zacija obdrži nespremenjena raz
merja pri delitvi čistega dohodka 
na osebne dohodke in sklade;

S če je gospodarska organizacija 
'dosegla večji čisti dohodek zaradi 
splošnih sprememb v cenah, s spre
membo instrumentov delitve dohod
ka ali pod vplivom drugih činite- 
Ijev, ki jih ni mogoče pripisati v 
zaslugo delovnemu kolektivu, po
tem ne hi smela večati sredstev ta 
osebne dohodke, marveč celotno ta
ko nastalo povečanie čistega do
hodka naložiti v sklade;
• čim večji čisti dohodek dose

že gospodarska organizacija zaradi 
izkoriščanja boljše opreme, zbolj
šanja tehnološkega procesa, boCfse 
organizacije dela, novih metod v

proizvodnji oziroma boljše poslov
ne politike, tem večja sredstva lah
ko izloči pri delitvi čistega dohod
ka za osebne dohodke, v obsegu, ki 
j e v sorazmerju z zaslugo kolektiva 
in z njegovim prizadevanjem za 
večji čisti dohodek, Pri tem je tre
ba tudi več izločati v sklade.

V navodilu Zveznega izvršnega 
sveta jc poudarjeno, da mora biti 
višina osebnih dohodkov v gospo
darski organizaciji odvisna od po
ložaja v grupaciji enakovrednih 
podjetij. Pri določanju višine oseb
nih dohodkov po doseženih rezul
tatih lahko gospodarska organiza
cija upošteva tudi povečanie živ- 
Ijenskih stroškov v letu 1961, naj
več do splošnega indeksa povečanja 
življenjskih stroškov v vsej državi 
— to je do 10 odstotkov. Na račun 
povečanja iivljenskih strošh-ov v le
tošnjem letu lahko znaša povečanje 
največ do J odstotkov.

V drugem navodilu, ki se nana
ša na izvajanje načel in s'plošnih 
meril za delitev dohodka v pravil
nikih samostojnih ustanov, je reče
no, da morajo te ustanove usmeriti 
družbeno upravljanje sredstev in 
delitev doseženega dohodka, tako 
da zagotovi doslednejše uveljavlja
nje načela delitve po delu in raz
voj lastne materialne osnove. Če bi 
take ustanove urejale s pravilniki 
samo osebne dohodke svoiih delav
cev in uslužbencev, ne da bi to pove
zovale z materialnimi potrebami, bi 
takšna težnja pomenila zanemarja
nje poglavitnih Junkcij družbenega 
upravljanja. Višji osebni dohodki 
v samostojnih ustanovah so lahko 
upravičeni, če je večji dohodek po
sledica razširjenega obsega storitev 
oh boljši kvaliteti, dalje rezultat 
znižanja poslovnih stroškov, v ko
likor to ni vplivalo na kakovost 
storitev.

Za samostojne ustanove, ki po
slujejo po gospodarskih načelih, se 
bo uporabljal predpis navodil e do
ločanju in izvajanju splošnih meril 
za delitev čistega dohodka gospo
darskih organizacij. Zvezna komisi
ja lahko sprejme navodila o pri
merni uporabi splošnih meril in na
čel delitve čistega dohodka v šolah 
in drugih ustanovah za izobraževa
nje in vzgojo. Določbe Zveznega 
izvršnega sveta se bodo uporablja
le tudi pri delitvi dohodka ustanov 
za minulo leto.

S posebnim odlokom ZIS je do
ločeno, da gospodarske organizacije, 
samostojne ustanove in negospodar
ske organizacije, družbeni skladi in 
skladi politično-tcritorialnih enot 
poravnajo vse svoje nesporne dol
gove, zapadle do 3,. decembra 1961.

Gospodarske organizacije lahko 
do 31. oktobra letos ponovno Pre
cenijo vrednost in proučijo Zniža
nje cen blaga, hi so ga imele na 
zalogi konec lanskega leta, če so se 
na tržišču občutneje pocetv'le posa
mezne vrste blaga ali je blago po
stalo nekurantno.

Zvezni izvršni svet ie poslal s 
svojega zadnjega zasedanja pripo
ročilo vsem upravnim organom, go
spodarskim organizacijam in dru
gim zbornicam, zavarovalnim za- 
podom, zavodom za socialno zava
rovanje in samostojnim ustanovam, 
naj letos ne začenjajo graditi novih 
administrativnih in upravnih zgradb 
in naj ne razširjajo ali rekonstrui
rajo tistih zgradb, ki jih uporab
ljajo sedaj, razen če za takšna de
la ne obstaja posebna in izjemna 
potreba. Priporočilo priporoča tu
di, da bi letos ne začeli graditi no
vih počitniških domov in podob
nih objektov, prav tako pa naj bi 
jih ne začeli rekonstruirati ali raz
širjati.

Zvezni izvršni svet ie tudi skle
nil, da cene, po katerih zdravstve 
ne ustanove računajo plačilo za 
svoje usluge, ne morejo v tem letu 
hiti večje od cen, ki so veljale na 
dan 31. decembra lanskega leta, Pri 
čemer ie upošteval predvsem dej
stvo, da sredstva, namenjena za 
osebne dohodke, hitreje rastejo od 
sredstev, ki služijo za pokrivanje 
drugih stroškov zdravstvenih usta
nov.

Zraven nekaterih drugih važnih 
odlokov in sklepov ie bil razve
ljavljen odlok o določanju najviš
jih prodajnih e en za posamezne vr
ste cementa, ki je bil sprejet 1'}S9. 
leta. Proizvodnja nekaterih poseb
nih vrst cementa ni zadostuj in 
zato menijo, da se lahko dpfjgfi 
svobodno formiranje etn po pogojih
Č9 & •

ni temeljito razpravljati.
Zastopnik Okrajnega zavoda za 

socialno zavarovanje ie poudaril, 
da je zavod lani izdal za zdrav
stveno varstvo 1.700,000.000 din 
več kot v letu 1S60. ne more pa 
reči, da se je v isti meri zbolj
šala zdravstvena služba. Marsikje 
so večja sredstva uporabili za po
višanje osebnih dohodkov, le ma
lo pa so namenili za sklade. V ob
čini Trbovlje prejema štipendijo 
43 bodočih zdravstvenih delavcev, 
študenti splošne medicine, stoma
tologi, bolničarke, otroške nego
valke itd. Nekatere štipendira 
okrajni ljudski odbor, druge ob
čina, precej pa jih štipendirajo 
tudi gospodarske organizacije. 
Umestno bi bilo, da se ustanovi 
v občini skupen sklad, v katerega 
bi se stekala vsa sredstva za šti
pendiranje.

Treba je, da je politika štipen
diranja in višina štipendij enotna 
in prilagojena krajevnim potre
bam.

Sklad zdravstvenega zavarova
nja pri podružnici v Trbovljah je 
imel lani 764 milijonov dohodkov 
in 756 milijonov izdatkov. Med iz
datki je tudi pomoč za gradnjo 
nove bolnice v Trbovljah v višini 
45 milijonov din, od katerih od
pade na občino Trbovlje 15.31X1.000 
din. na občino Hrastnik pa 29 mi
lijonov 700.000 din. Socialno zava
rovanje je doslej prispevalo za 
gradnjo bolnice skupno 106 mili
jonov 500.000 din. Najvišja postav
ka med izdatki sklada zdravstve
nega zavarovanja so stroški za 
zdravljenje v bolnicah, za katero 
je podružnica plačala lani 258 mi

lijonov ali 61 odstotkov več kot v 
letu 1960. Medtem ko je bilo po
slovanje sklada zdravstvenega za
varovanja lani zaključeno z vi
škom, je bil velik primanjkljaj v 
.skladu za pokojnine in otroške 
dodatke. Za te dajatve je podruž
nica izplačala lani 1.259,000.000 
din. na prisoevkih zanie pa je 
prejela le 678,000.000 din. Pri-

| Industrijska proizvodnja 
večja za 5,8 odstotkov

Družbeni načrt občine Litija za letošnje leto predvideva, da »* 
bo fizični obseg industrijske proizvodnje na področju litijske ob
čine v primerjavi z doseženo proizvodnjo v lanskem letu povedel 
za 5,9%.

Iz predvidevanj o gibanju fi
zičnega obsega industrijske pro
izvodnje izhaja, da bo dosežen 
naj večji porast pri litijskem obra
tu Rudnika svinca in topilnice

manjkljaj v znesku 381 milijonov Mežica, in sicer za 119,6 odstotka,
je pokril Republiški zavod za so
cialno zavarovanie v Ljubljani.

V razpravi o delu in problemih 
pokojninske službe je bila izre
čena pritožba: upokojencev — po
vratnikov iz Francije, ki že dolgo 
čakajo, da Zvezni zavod za social
no zavarovanje v Beogradu uredi 
niihove pokojninske prejemke. 
Nekatere družine že skoro dve le
ti č kajo na pokojnino iz Franci
je. Skupščina je soglasno skleni
la, da je treba pri pristojnih or
ganih odločno zahtevati, da čim- 
prej urede pokojnine iz inozem
stva. Nadalje je bilo predlagano, 
da bi se z novim zakonom o po
kojninskem zavarovanju, ki se 
pripravila, boljše uredile pokojni
ne partizanskih vdov.

C!ani skupščine so načeli še vr-

Kresniška industrija apna bo po
večala fizični obseg proizvodnje 
za 4,4 odstotka, Lesna industrija 
Litija bo dosegla samo 97,4 od
stotka lanskega obsega, Predilni
ca Litija bo obseg predvideno po
večala za 6.3 odstotka. Industrija 
usnja, krzna, konfekcije in lahke 
obutve Šmartno pa za 5,8 odstot
ka. Računajo, da se bo fizični 
obseg proizvodnje povečal zaradi 
rekonstrukcije posameznih obra
tov, novih kapacitet in boljše or
ganizacije delovnih procesov; na 
večjo proizvodnjo bo pa vsekako- 
kor vplival tudi izpopolnjeni si
stem nagrajevanja po opravljenem 
delu.

V industrijskih gospodarskih or
ganizacijah na področju litijske 
cbči-ne se je v zadnjih letih

sto drugih vprašanj, na koncu pa , zmanjšalo število zaposlenih. Lc- 
sklenili, da je treba v drugi polo- tošnji družbeni plan predvideva, 
vici meseca maja sklicati zbore da se bo število zaposlenih v pri-
zavarovancev. na katerih bi člani 
izvršilnega odbora podružnice, od
borov zavarovancev pri izpostavah 
in člani skupščine poročali o de
lu in problemih socialnega zavaro
vanja. Predstavnik občinskega so
cialnega sveta v Trbovljah je še 
predlagal, naj bi na teh zborih 
poročali tudi zdravstveni delavci, 
saj delovni kolektivi prav o zdrav
stveni službi največ razpravljajo.

K. R.

merjavi z lanskim letom spet 
znižalo (za 0.9 odstotka) in to za
radi nekaterih dokončanih inve
sticijskih in rekonstrukcijskih del 
in boljše organizacije proizvodnih 
procesov. Sicer si pa v industrij
skih gospodarskih organizacijah 
tudi prizadevajo, da izkoristijo 
tudi vse obstoječe notranje re
zerve.

Za doseženi obseg lanskoletne 
proizvodnje v industriji je bilo

Kakšne so možnosti ?
Letošnji družbeni plan občine Trbovlje predvideva za kmetij

stvo v glavnem modernizacijo kmetijskega posestva Ostenek. v 
kar bo vloženo približno 10 milijonov dinarjev. Prav tako je pred
viden v primerjavi z lanskim letom porast kmetijske proizvodnje 
za 3,3 odstotka predvsem na družbenem sektorju. Družbeni plan pa 
zadaja kmetijstvu zlasti družbenemu v letošnjdm letu vrsto nalog.
Vsem, ki so se ukvarjali s pro

blematiko kmetijstva v trbovelj
ski komuni, je bilo jasno, da je 
težko govoriti o individualnem 
kmetu kot samo poljedelcu, ker so 
trboveljski kmetje zaradi speci
fičnosti kmetijskega terena tesno 
povezani z gospodarstvom, ki jim 
daje nekak nujno potreben živ
ljenjski zadlužek. Sicer v Trbov
ljah niso dane možnosti za uved
bo mehanizacije kmetijske proiz
vodnje. Iz tega izhaja, da je po
trebno reševati ta problem v dru
gi smeri. Morda je oblika reše
vanja tega problema v speciali

zaciji hribovskih kmetij — to pa 
zato, ker se podobni problemi ne 
porajajo v nižinskih krajih, kjer 
je možna uvedba mehanizacije — 
se pravi v pitanju živine do do
ločene težo, kasneje pa jo bo 
prevzela Kmetijska zadruga in 
jo pitala naprej v lastnih pitali- 
ščih. Da bi pa KZ lahko tako 
pomagala reševati problem indi
vidualnih kmetijskih hribovskih 
proizvajalcev, je pa potrebno 
zgraditi po njihovem mnenju pi- 
tališča (na Dobovcu, Knezdolu). 
Bil je dan tudi predlog, da bi da
jala KZ privatnike^i do deset

Kvaliteta - 
zagotovilo uspeha
Povečati proizvodnjo in storil

nost dela, utrditi delovno discipli
no, nadaljevali borbo za kvalitet
ne Izdelke — lo so glavne naloge, 
kt te danes postavljajo pred vse 
gospodarske organizacije. Na po
svetu je bil dan predvsem pouda
rek potrebi povečanja produktiv
nosti dela. Vsem vodilnim delav
cem v podjetju je bilo ob tej pri
liki d (Stavljeno posebno pismo, ki 
poudarja najvažnejše naloge čla
nov kolektiva pri izpolnjevanju 
proizvodnih nalog.

Naš novi gospodarski sistem za
hteva od vseh zavestno podreditev 
osnovnim principom gospodarno
sti. Eden izmed glavnih proble
mov, ki zahteva najodločnejšo in 
najhitrejšo rešitev, Je vprašanje 
delovne discipline. Delovna disci
plina terja od vsakogar upošteva
nje delovnega reda, pravilen odnos 
do materlila In do proizvodnih 
sredstev, in ne v majhni meri pra
vilen odnos med posamezniki ler 
odnos teh do skupnosti proizva
jalcev, ki predstavljajo podjetje.

S sredstvi, ki Jih dale skupnost. 
Je treba gospodariti. Če pa hoče
mo dobro gospodariti In izvrševali 
zadane nam naloge, pa to zahteva 
delovne disciplino od vseh In vsa
kogar, ki je zaposlen v podjetju. 
Predvsem poudarja omenjeno pis
mo, da Je pri Izpolnjevanju nalog 
potrebno, da val delamo * čutom 
odgovornosti, ki pa mora biti tem 
večji, čim odgovornejše Je delovno 
mesto, ki ga kdo zavzema.

Neizpolnjevanje nalog na delov-

glav živine na pitanje in bi bili 
kmetje tako socialno zavarovani, 
po drugi strani pa jim tudi tako 
sodelovanje ne bi omogočilo ozi
roma zagotovilo zadostnih sred
stev za normalno življenje.

Je pa tudi možnost, da bi sc del 
primernih kmetijskih rajonov pre
usmeril v živinorejo, del v sad
jarstvo. d dl pa v gozdarstvo. To 
pa za to, ker so kmetijska pod
ročja, ki niso primorana za go
jitev poljskih kultur in tako bi 
se zagotovil določen zaslužek in
dividualnim proizvajalcem. Zla
sti dosedanja srednja kmetijska 
področja so primerna za živino
rejo oziroma za pridelovanje mle
ka. Z ureditvijo ceste Klek—Čebi
ne—Vrhe bi bili dani pogoji za 
večji pridelek mleka, ker bi se 
dale urediti zbiralnice mleka, ta
ko da bi bil individualnim pro
izvajalcem dana možnost in zago
tovilo večjega odkupa mleka.

Jasno jc, da sc bo morala komu
na začeli resno ukvarjati s pro
blemi individualnih proizvajalcev 
ter najti zadovoljivo rešitev tega 
vprašanja.

Posvetovanje 
o razvoju obrti
Krajevna organizacija SZDL v 

Radečah je sklicala posvetovanje o 
razvoju obrti v Radečah. Dogovo
rili so se, da bodo manjše obrtne 
delavnice združili oziroma priklju
čili večjim. Imenovali so tudi po
seben odbor z nalogo, da pripravi 
predlog združevanja sedanjih 
manjših obrtnih delavnic In o mož
nostih ustanavljanja novih obrti 
na tem področju. O predlogu bo
ste razpravljala, tudi svet za indu
strijo in obrt mri občinskem LO in 
oba zbora občinskega liO Hrastnik.

nih mestih ima včasih lahko hude 
posledice. Včasih utegne imeli ena 
sama napaka težke posledice za 
podjetje in s lem neposredno za 
celoten delovni kolektiv. Zato je 
izrednega pomena, da tovariši, ki 
so zaposleni na odgovornejših me
stih. skrbe za večjo in boljšo vzgo
jo svojih ljudi in da vodijo o vsem 
primerno evidenco in kontrolo.

Predvsem ugotavlja pismo, da je 
disciplina v tovarni popustila in 
da vlada slab odnos do delovnih 
sredstev, kar je včasih vzrok 
slabši kvaliteti izdelkov. Zaveda
joč se dejstva, da je prav kvaliteta 
eden izmed odločujočih činiteljev 
na tržišču in tudi ar majhne važ
nosti za reputacijo in perspektive 
podjetja, se poslavlja problem 
delovne discipline in kvalitete na 
prvo mesto, ob tem pa ne glede 
na to, kam so namenjeni Izdelki.

Ker izvrševanje proizvodnih na
log terja maksimalne napore de
lovnega kolektiva. Jih bo možno 
izvršiti le ob zavestnem Izpolnje
vanju delovnih nalog vsakogar in 
zavestnem podrejanju delovnega 
reda ter ob pravilnem odnosu do 
delovnih sredstev.

Vsi vodje zborov ekonomskih 
enot v podjetju so odgovorni za 
izvrševanje nalog tovarne, na 
drugi strani pa morajo le-ll svoje 
zbore izkoristili kot svobodno tri
buno za prenašanje koristnih pred
logov, za nevšečna zapažsnja in 
kritike, pri čimer pa morajo biti 
objektivni in konkretni.

Vsako nepravilnost je treba oši- 
hati. dobre stvari pa pohvaliti In 
nagraditi, tako kot Je pravilno, da 
je vsak nagrajen po tvojem delu.

Treba je poudariti in prihiti, da 
smo vsi odgovorni za pravilno delo 
v podjetju, potrebno Je. da se de
lovna disciplina okrepi, bodimo 
dosledni In hiti primorani, ukre
niti vse mere, ki so na razpolago, 
proti vsakomur, ki ne bo skušal 
podpreti naših naporov za dosego 
naših ciljev.

Naše dolžnosti so velike In od 
govorne, zalo naj bo ob vsem na
šem delu vsakemu pred očmi bor
ba s» čvrsto delovne disciplino 
borba za kvaliteto, kajti kvaliteta 
Je porok za naš uspeh. «

porabljeno 3,380.419 delovnih ur; 
za 5,8 odstotka večji obseg v ler 
tošnjem letu bo pa predvideno 
porabljeno le 3,339.854 delovnih 
ur. Tako se bo produktivnost za
poslenih v industriji povečala za 
7 odstotkov. Vzporedno z večjo 
proizvodnjo bo dosežen tudi za 
5,6 odstotka večji družbeni bruto _ 
produkt in za 4,9 odstotka večji 
narodni dohodek. Ob tem velja 
omeniti, da bo narodni dohodek 
naraščal nekoliko počasneje za
radi dražjih surovin, predvsem 
tistih iz uvoza. Večanje produk
tivnosti in ekonomičnosti poslo
vanja se bo odražalo tudi na 
osebnih dohodkih, ki bodo pred
videno za 13 odstotkov večji o-d 
osebnih dohodkov lanskega le'a.

Z družbenim načrtom litiVke 
občine je tudi določeno, da sc bo
do naložbe v osnovna sredstva v 
industriji zmanjšale v primerjavi 
z letom 1961 za 39.3 odstotka, oz. 
bodo dosegle le 60.7 odstotka lan
skih naložb. Razpoložljiva inve
sticijska sredstva bodo pa porab
ljena v Kresnički industriji ap-a 
za obrat v Uščenišču, v Lesni in
dustriji Litija za nakup strojev, 
opreme in prevoznih sredstev, v 
Predilnici za dekončanie rekon
strukcije m v Industriu vso-3, 
krzna, konfekcije m lahke obut
ve za pripravo dela.

»Veseli rudarji« 
v Topolščici in Velenju
V soboto, 7. aprila, je ansambel 

-Veselih rudarjev- iz Trbovelj, ki 
deluje v okviru Svobodo II. izve
del gostovanje v Topolščici. V dvo
rani zdravilišča v Topolščici so se 
zbrali bolniki in zdravstveno 
osebje, ki so vsi z zadovoljstvom 
sprejeli izvajanja zabavnega an
sambla iz Trbovelj. Zvečer ob 20, 
uri so pa gostje nastopili v Kul
turnem domu v Velenju. Domač
ni so polnoštevilno obiskali V' 
prireditev, s katere so odhaja:i 
zadovoljni ter so povabili -Vesele 
rudarje-, naj še pridejo k njim.

Pred začetkom prireditve so Ve
lenjčani pozdravili goste iz Trbo
velj ter jim v spomin izročil! ve
liko sliko -Novo Velenje-. V tvo
jem nagovoru se je zastopnik tr
boveljske Svobode zahvalil za da
rilo ter poudaril, da naj bi bilo 
med Veelnjem in Trbovljami ie 
več takih kulturnih izmenjav, da 
bi se večkrat shajali in tudi iz
kušnje s področja dela Svobod iz
menjali med seboj.

Posveti s kmetijskimi 
zavarovanci
Kot smo že poročali, ee na zad

nji seji izvršnega odbora občin
skega odbora SZDL Zagorje oh 
Savi razpravljali o sklicu posve
tov s kmetijskimi zavarovanci. V 
nedeljo je bil tak razgovor že na 
Izlakah, prihodnje dni bosta pa 
občinski odbor SZDL Zagorje oh 
Savi |n Zavod za socialno zavaro
vanje Iz Zagorja ob Savi pripravi - 

• ]a take razgovore še po drugih 
J. Savšek I področjih zagorske občine.

Letos večji izvoz 
iz Litije

Doslej je izvažala s področja litijske občine le Lesna Induašrija- 
ln sicer furnir, ki mu bo letos pridružila še rezan les Iglavcev, *■ 
Izvozom začenja tudi Predilnica, medtem ko Imajo za zdaj v Indu
striji usnja, krzna, konfekcije In lahke obutve, Šmartno, precej po
nudb za izvoz.
Pred tri litijske Indu.trlJ.k« go-1 surovin tz uvoza y»v.n fg. pa

spodarske organizacije »o postav 
ljene leto* še posebne naloge — 
namreč ustvariti tako proizvodnjo, 
da jo bo mogoče plasirati na med
narodnem Vgv <

LESNA INDUSTRIJA LITIJA bo 
letos po pričakovanjih za 100% 
povečala izvoz furnirja, sicer bo pa 
Izvozila le 1000 kub. metrov reza
nega lesa Iglavcev. Da bi proizvod
nja kar najbolje tekla, bodo v 
Lesni Industriji letos namenili za 
nadomestitev Izrabljenih osnovnih 
sredstev 15 milijonov din. Težave 
imajo delno lc s preskrbo s suro
vinami, saj Jih moralo kljub pre
če Išnji zalogi lesne mase na pod- 
roč|u občine dobivat« Iz drugih 
krajev. Sicer pa velja še omenili, 
da so v Lesni Industriji v zad
njem času cene izdelkom stavbne
ga mizarstva znižali za 25%, da so 
tako postali bolj konkurenčni.

PREDILNICA LITIJA bo letos 
končala z rekonstrukcijskimi deli 
In bo precej povečala svojo pro
izvodnjo, In se bo zdaj v zadnjih 
10 letih spel prvič pojavila s proiz
vodi na zunanjih tržiščih. Podjetje 
bo sicer v delno neugodnem polo
žaju, ker ne proizvaja končnih Iz
delkov. Kljub težavam v zvezi s 
surovinami ho pa rekonstrukcija 
Predilnice prispevala, da ho lahko 
podjetje v prihodnje smeleje ko
rakalo vštric z ostalimi tovrstni
mi gospodarskimi organizacijami 
In »e uveljavljala tudi na zuna
njih tržiščih.

V INDUSTRIJI USNJA, KRZNA, 
KONFEKCIJE IN LAHKE OBUT- 
VE V ŠMARTNEM Imajo še na
dalje precejšnje težave pri dobavi

še vedno tudi ni najboljša kako
vost teh surovin. Proizvodnja t* 
Industrije Je v precejšnji meri se
zonskega značaja In nastopajo za
to znatne potrebe po obratnih 
sredstvih, zaradi česar plačujejo 
letno na obrestih za posojila za 
obratna sredstva po nekaj de**‘ 
milijonov din. Ker Imajo v Indu
striji usnja, krzna, konfekcij* i" 
lahko obutve v Šmartnem pri Li
tiji precej ponudb za izvoz tarok" 
izdelkov, bo treba v tovarni pre
usmeriti prodaj* tudi na Izvoz.

Litijske delovne kolektive ček* 
- letošnjem letu torej nova odgo
vorna naloga: doseči tako kval 
teto Izdelkov, da se bodo podj*h 
|a povsem uveljavila na zunan|ln 
tržiščih. To bo zahtevna nalog*- 
kt bo terjala prav od vseh P'®' 
izvajalcev sodelovanje ln pn*» 
devanje.

Pričakovati je toplejše in 
sončno vreme v drugi polovit* 
na občutno otoplitev.

-ZASAVSKI TEDNIK-: ***£
CP -Gorenjski tisk- v Kr*«U®f, 
Uredništvo In uprava: T*»v, 
I..TE. Trg revolucije 11(11; 
tO lšl. poštni oredal **• 
račun orl Narodul hsnkl Tf*® , 
600-13 3-119 - I dna
720 dinarjev (z doeUvnšneJ-V,* 
nežna 60 din (prav tako r d** „ 
ni no) - Nenaročenih rokosd***



Mnogo izgubljenih milijonov
Zadnji statistični podatki, ki so jih objavili Zavodi za socialno 

zavarovanje Litija, Zagorje ob Savi in Trbovlje, kažejo, da so go
spodarske organizacije tudi v lanskem letu plačale precejšnje zne
ske zaradi prekoračenja določenega odstotka bolezenskih ln nezgod
nih Izostankov.

Zadnja leta smo lahko v zvezi 
z nesrečami pri delu ugotavljali, 
da so skušale večkrat gospodar
ske organizacije dolžiti ob nesre
čah samo delavce, da bi s tem 
prikrile zastarelost in nezaščite- 
ncet delovnih strojev, nepravilne 
tehnološke 'postopke, slabo in ne
primerno organizacijo dela in 
drugo. Zdaj je že mnogo bolje, če
prav je mogoče še večkrat ugo
tavljati nekatere, skoraj nespre
jemljive vzroke nesreč, kot hoja 
po temi, prestop ali preskok, pre
hitra hoja itd.

Kot že omenjeno, se stanje hi- 
giensko-tehnične zaščite pri delu 
izboljšuje. Vodstva podjetij kaže
jo skupaj s samoupravnimi orga
ni precej volje, da izboljšajo za
ščito zaposlenih in povečajo var
nost pri delu. Za dosego večjih 
uspehov so posamezne gospodar
ske organizacije iz Zasavja vlo
žile v zadnjem letu precej sred
stev, vendar bodo taka vlaganja 
potrebna še naprej.

Navzlic tem prizadevanjem pa 
objavljeni statistični podatki za
savskih zavodov za socialno za
varovanje kažejo, da so gospodar
ske organizacije iz Zasavja pla
čale lani zaradi nesreč pri delu, 
do katerih je prišlo po krivdi go
spodarskih organizacij, in zaradi 
prekoračitve dovoljenega odstot
ka bolnih in nezgod nad 36 mili
jonov dinarjev.

V TRBOVLJAH IZGUBLJENO
175.788 DELOVNIH DNI
Lani so na področju trbovelj

skega Zavoda za socialno zavaro
vanje (ki deluje na območju ob
čin Trbovlje in Hrastnik) zabele
žili 4155 primerov nesreč in 22.355 
primerov bolezni, zaradi katerih 
je bilo skupaj izgubljeno 175.788 
delovnih dni. V bolniškem stale-

radi bolezni 440 oseb, zaradi ne
zgod pa 123 ljudi. V primeri z le
tom 1960 se je število bolnih in 
nezgod le neznatno povečalo, ob
čutneje (za 4.7 odstotka) se je pa 
povečalo število izgubljenih de
lovnih dni, in to v glavnem na 
račun nesreč. Zanimiva je tudi 
ugotovitev, da je na področju tr
boveljskega zavoda zaposleno 7,51 
odstotka vseh zavarovancev na 
področju okrajnega LO Ljublja
na, pogostost nesreč je pa še en
krat tolikšna, kolikor je v po
vprečju na področju okraja, saj 
se je n. pr. v rudarski industriji 
ponesrečil vsak drug zavarovanec.

Gospodarske organizacije ozir. 
zavezanci prispevka s področja 
trboveljske in hrastniške občine 
so lani vplačali skupaj 4,621.591 
dinarjev prispevka za socialno 
zavarovanje po posebni stopnji 
(v Hrastniku od tega le 711.065 
dinarjev).

NAJBOLJE ORGANIZIRANA
SLUŽBA HTV NA PODROČJU
LITIJSKE OBČINE V PRE
DILNICI
Čeprav je bilo lani na področju 

litijske občine vloženo za varnost 
pri delu in za tehnično zaščito 
nad 25 milijonov din, so bile 403 
nesreče pri delu, ali 37 več, kot v 
letu 1960. Pri tem je mogoče zla
sti še ugotoviti, da ponesrečenci 
sami premalo ali nič ne skrbijo 
za varnost pri delu. V primeru s 
številom zaposlenih se je največ 
nesreč dogodilo v poslovni enoti 
Litija Rudnika svinca in topilnice 
Mežica (38.40 odstotka), v Kresni
čki industriji apna in pri Podjet
ju za vzdrževanje prog, najmanj 
pa v litijski Predilnici (6,17 odst.). 
Nezgode so bile lažjega značaja, 
med ponesrečenimi prevladujejo 
nekvalificirani delavci, po letih

do 1940. Na poti na delo in z dela 
se je pa na področju litijske ob
čine lani primerilo 58 nesreč. Li
tijske gospodarske organizacije so 
lami vplačale 5,652.762 dinarjev 
prispevka za socialno zavarovanje 
po posebni stopnji.

2S.82S.338 din IZGUBLJENIH
V ZAGORJU OB SAVI
Na področju zagorskega zavoda 

so lani gospodarske organizacije 
vplačale 1.046.706 din prispevka 
zaradi nesreč pri delu, do katerih 
je prišlo po krivdi gospodarskih 
organizacij, in 23,781.633 din pri-

3. številka »Mi'mladi«
Pred kratkim je izšla že tretja 

številka glasila trboveljskih gim
nazijcev ».MI MLADI«. Po pisan: 
vsebini in kvaliteti precej prekaša 
ta številka prvo številko. Tokrat 
so v reviji objavljene pesmi, črti
ce in potopis, med novinarskimi 
prispevki pa mimo poročil tud. 
zanimiv intervju namesto uvod
nika ter razprava o filmski komer
cialnosti. Na koncu je objavljena 
še parodija, humor in športne no
vice z gimnazije.

Naslovno stran glasila krasi re
produkcija Knezovega lesoreza 
»Rudarji«. (jom)

epevka za socialno zavarovanje 
po posebni stopnji. V lanskem le
tu se je ponesrečilo 1288 oseb. — 
Ponesrečilo se je največ kvalifi
ciranih delavcev, prevladujejo pa 
poškodovanci, rojeni v letih od 
1931 do 1940. Največ neqječ se je 
pripetilo v četrti uri' dela, zaradi 
česar spet nastaja vprašanje, ka
ko zaposleni izkoristijo polurni 
odmor. Na poti na delo in z dela 
se je pripetilo 31 nesreč. Zanimiv 
je še podatek, da je bilo zaradi 
nesreč na področju zagorske ob
čine izgubljeno 15.336 delovnih 
dni, gospodarske organizacije so 
pa utrpele blizu 100 milijonov din 
škode zaradi teh nezgod. Naselje stanovanjskih hišic v Zagorju ob Ulici talcev

Obeta se boljša dejavnost
Do konca aprila bodo pa na področju litijske Občine opravljeni tud! 

občni zbori sindikalnih podružnic. O tem je razpravljal na pred
zadnjem zasedanju tudi plenum občinskega sindikalnega sveta Litija.
Medtem ko so bili doslej izvo- I he industrije, gradbenega podjetja 

ljeni novi člani delavskih svetov »Gradbenik«, enote Podjetja za 
le v dveh gospodarskih organiza- j PTT promet Litija in ICresniške 
cijah, pa je opravljeno več občnih : industrije apna. Zanimiva je ugo- 
zborov sindikalnih podružnic. Te i tovitev, da je bil občni zbor sin- 
so doslej opravile sindikalne po- ' dikalne podružnice v »Gradbeni- 
družnice prosvetnih delavcev, Les-ku« najboljši v zadnjili-letih, in so

Zakaj odklanjajo vajence?
Na Zavodu za zaposlovanje delavcev v Zagorju ob Savi so za- : nem usmerjanju. Referenti iz Po-

Zavod za zaposlovanje delavcev 
v Zagorju ob Savi je torej doslej 
že prejel nekaj odgovorov na raz
pisano anketo. Iz podatkov izhaja, 
da se v gospodarskih organizaci
jah in mojstri branijo zaposlo
vati vajence iz nekaterih skoro ne
sprejemljivih razlogov (povečane 
nagrade, premajhen čas za uk in 

Žu je bilo povprečno dnevno za- starosti pa delavci, rojeni od 1931 podobno). Istočasno je pa v Za-

Medsebojna gostovanja 
mladinskih pevskih zborov
Celjski mladinski festival je spro

žil v zasavski mladini nesluteno 
voljo in željo po petju. Ko smo 
imeli največ pripomb in očetovskih 
očitkov, da je naša mladina neza
interesirana in da nima volje (kot 
smo jo imeli mi!?) do petja, takrat 
se je v naši mladini že premaknilo. 
S hvaležnostjo je sprejela vsako 
Pobudo in sledila dirigentom in or
ganizatorjem mladinskega petja.

Čeprav so organizatorji Celjske
ga festivala sklenili prirediti pevski 
festival vsako drugo leto, se naša 
mladina to leto, ko ne bo ne sek
torskih revij in ne republiške revi
je, pripravlja z nezmanjšano skrb
nostjo in prizadevnostjo na občin
ske pevske revije. Vendar jc postal 
mladim pevcem ta okvir že pre
ozek. Naša mladina si želi še na
stopati. potovati in peti. Zato so 
Zasavski učitelji glasbe na enem 
svojih rednih seminarjev sklenili, da 
bodo letos organizirali mimo občin
skih revij še medsebojna gostovanja 
mladinskih zborov.

Prvo takšno srečanje dveh šol in 
njunih zborov je bilo v nedeljo, 
U. t. m. v Šmartnem pri Litiji. 
Šmarčani so povabili v goste pevce 
lz osnovne šole F. Prešerna v Za
gorju.

Vodstvo obeh omenjenih šol ie 
prvo v Zasavju, ki je razumelo in 
spoznalo, kakšen velik vzgojni 
vpliv in pomen imajo takšna med- 
St bojna prijateljska in tovariška 
zbliževanja dveh šol. Mladi pevci 
so spoznali nove kraje, si pridobili 
nova prijateljstva in svojo pesem 
Ponesli med novo publiko,. Vodstvi 
°beh šol sta izmenjali svoje izkul- 
yt' dirigenta Jože Cajhcn in Franc 
Lakovič pa sta primerjala kvalite
to obeh zborov.

Šmarčani so se tokrat izkazali kot

Seja Občinskega 
LO Zagorje ob Savi
V petek, 20. aprila, bo v Zagor- 

•J1 ob Savi seja obeh zborov ob- 
‘nskega LO, na kateri bodo po- 

nekaterih drugih zadev raz- 
"avljali In sklepali tudi o pred- 
,°*u družbenega načrta in prora- 
,u'na občine Zagorje ob Savi za 
,eto 1962.

^s»k naj ve, koliko zasluži 
°n in kdo drugi
X'našiff^ospodaraklh ©rganiza- 

ni bHo do sedaj v navadi, da 
Im ^ meseCn« plačilne liste po- 
V**ko razobesile na vpogled 
je t ^ainorn kolektiva. Rea je, da 
j).to odgovorno delo, odpadli bodo 

koliko dobi v pdjetju ta 
drir°,ik0 drugi| P°8°6to pa to ne
J Strojni tovarni v Trbovljah so 
«i™,?.redl°8 organizacije ZK in 
tipkata pričeli z objavljarflcm 

"'ih prejemkov osebja. Vsa- 
brvega so listo poimensko 

w Mešene po tri dni na vpogled 
1 ^8®k sl lahko ogleda, koliko

hvaležna publika, saj so do zad
njega kotička napolnili dvorano 
Zadružnega doma, pokrovitelj kon
certa — Industrija usnja — pa te 
je izkazala z denarno podporo. 
Razveseljivo je tudi dejstvo, da se 
jc koncerta udeležilo precej vodil
nih ljudi iz Šmartna in Litije.

Šmarčani bodo vrnili obisk Za
gorjanom 27. t. m. in priredili

V klubu Svobode II 
je zelo živahno
V zadnjem času je v klubu Svo

bode II v Trbovljah zopet v večji 
meri zaživelo tudi ostalo delo, kot 
na primer Izobraževalna dejav
nost in podobno. Bilo je več zani
mivih predavanj, ta teden, in si
cer v petek, 20. aprila, bo ob
18. uri v klubu Svobode II zani
mivo predavanje »ETIOPIJA VČE
RAJ IN DANES«. Predavanje bo 
spremljal z diapozitivi predavatelj 
dr. Ivo Borovički, ki je živel v 
Etiopiji trt leta.

Komisija za klubsko življenje 
pa Je skupno s filmsko komisijo 
organizirala za četrtek, 19. aprila, 
»REVIJO SLOVENSKEGA LUT
KOVNEGA FILMA«. Na programu 
bodo najboljši slovenski lutkovni 
filmi. Da se ta zvrst filmov čim
bolj približa mladini, bo ob 15. uri 
v kinu Svobode II posebna pred
stava za šolsko mladino po znižani 
cc":. ob 17. vri m za mladino in

čeli prejemati te dni odgovore gospodarskih organizacij in zaseb
nih obrtnikov na anketo, koliko prostih mest za vajenca bodo imeli 
in koliko jih bodo ob koncu šolskega leta 1961-62 vzeli v uk. Do
sedanji rezultati so porazni!

gorju ob Savi iz leta v leto opa
ziti določeno odmiranje obr‘:, ki 
se bo ob sedanjih pogojih še na
daljevalo. V ilustracijo naj nave
demo, da so v nekem zagorskem 
obrtnem podjetju celo sklenili, da 
ne bodo zaposlili nobenega vajen
ca, čeprav opravljajo zdaj kvalifi
cirani in visokokvalificirani de 
lavci dela, ki bi jih lahko vajen 
ci, hkrati so pa v podjetju nagla 
šali, da jim vajenci ne »nesejo« 

Da se napravi ktinec taki breziz- 
glednosti v nadaljnjem razvoju 
obrti bosta morala Zavod za zapo
slovanje delavcev in zagorski ob
činski LO začeti z odločno akci
jo, da bodo gospodarske organi
zacije in zasebni mojstri zaposlo
vali več vajencev, kot so se pa 
sicer odločili. V ostalem pa nasta
ja potem vprašanje, kam z mladi
no, ki bo letos končala obvezno 
osemletno šolanje in zapustila 
šolske klopi.

Zavod za zaposlovanje delavcev 
iz Zagorja ob Savi je že pred ča
som po šolah razpisal anketo, iz 
katere hoče izvedeti želje učencev 
o poklicih. V kratkem bo izdela
na ustrezna analiza, ki bo služila 
zavodu in ostalim pristojnim or
ganom pri delu. Sicer so se pa na 
Zavodu za zaposlovanje delavcev 
v Zagorju ob Savi marljivo pri
pravili tudi na mesec poklicnega 
usmerjanja mladine. Med drugim 
bodo v prihodnjih 'dneh priredili 
posvetovanja s starši o poklic-

Dolinar v Svobodi II 
v Trbovljah
Pretekli teden je obiskal Trbov

lje spet igralec Celjskega gledali
šča Dolinar in pripravil za dijake 
Gimnazije in Ekonomske srednje 
šole 90 minut poezije Oskarja 
Wildeja (1856-1900). Predstavil je 
nekaj najznačilnejših del tega ve
likega angleškega romantika, in 
sicer pravljici »Srečni kraljevič« 
in »Slavček« ter obenem eno od 
najboljših balad v svetovni knji
ževnosti, Jetniško balado ali bolje 
»Balada o ječi Reading«. Vee to 
je interpretiral zelo doživeto, tako 
da so poslušalci res dobili vtis 
pisateljske umetnosti. Posebno Ba
lado je tovariš Dolinar recitiral

skupni koncert z Zagorjani v De
lavskem domu ob 4. uri popoldne.

Upamo, da bodo sledile zgledu 
Šmarčanov in Zagorjanov še druge 
osemletke iz Zasavja in da bo pri
šlo do podobnih koncertnih nasto
pov še v Litiji, Gabrovki, Vačah, 
Zagorju, Trbovljah, Hrastniku, na 
Dolu in v Radečah.

Albin Weingcrl

odrasle. Po predstavi bo ob 19. url 
v klubu Svobode II razgovor s 
prijatelji filma o razvoju sloven
skega lutkovnega filma in ostalih 
vprašanjih.

Namen revije je, prikazati gle
dalcem razvoj lutkovnega filma 
pri nas, zlasti še, ker naši lutkov
ni filmi dosegajo lepe uspehe ne 
samo doma, ampak tudi v tujini. 
To posebno dokazuje, ker je pred 
dnevi dobil naš pionir in veliki 
umetnik Dušan Vukotič, najzasluž
nejši mož za jugoslovanske risane 
filme, najvišje priznanje »Oskar
ja« za svoj lutkovni film »Suro- 
gat«. kar je za Jugoslavijo ob hudi 
konkurenci iz drugih držav prav 
gotovo zelo laskavo.

Obiščimo torej v velikem številu 
revijo slovenskega lutkovnega fil
ma in se prepriča im o o naših do-
ee$k‘h m > -'"-'-o'"'". -

klicne svetovalnice iz Ljubljane, ki 
bodo ob tej priliki obiskali Za
gorje ob Savi, bodo seznanili star
še s poklici in možnostmi šolanja 
otrok v novem šolskem letu,

na njem razpravljali o zadevah, 
važnih za podjetje, tako o izkori
ščenosti zmogljivosti, problemih 
zaposlenih in drugem. Dobro so 
pripravili občni zbor sindikalne 
podružnice tudi v Lesni industriji, 
na katerem so razpravljali tudi o 
ureditvi prehrane in o obratu 
družbene prehrane, le ob koncu 
je pa zašla razprava v obravnava
nje zadev, ki bi jih bilo mogoče 
rešiti na zborih ekonomskih enot.

O volitvah novih članov delav
skih svetov in občnih zborih sin
dikalnih podružnic je razpravljal 
na predzadnjem zasedanju plenum 
občinskega sindikalnega sveta v 
Litiji in sprejel vrsto zaključkov 
v zvezi z ugotovitvami o pripravah 
na volitve in občne zbore, ki obe
tajo v prihodnje uspešnejšo de
javnost sindikalnih podružnic na 
področju litijske občine.

Trboveljčani kandidati za 
republiško revijo

V letošnjem letu se je po lanskoletnih uspehih amaterskih 
dramskih družin na Hvaru zelo razmahnilo gledališko življenje. 
V vseh večjih slovenskih mestih so bile že občinske dramske re
vije, kjer so bile izbrane najboljše dramske skupine za okrajne 
revije, ki bodo v vseh sedmih slovenskih okrajih,

Najživahnejše pa Je bilo vsekakor dramsko življenje v ljub
ljanskem okraju, kjer sc je temeljito pripravila vrsta dram
skih skupin, ki bodo nastopile na okrajni reviji, ki bo na Vrh
niki, Kočevju In Logatcu v času od 20. do 24. aprila. Zasavje 
bo zastopala na okrajni dramski reviji amaterska skupina Svobode 
-Center iz Trbovelj, ki bo 21. aprila uprizorila na Vrhniki »Ope- 
raclfo Altmark«. Nosilci glavnih vlog so: J. ln F. Jarc, Cešnovar, 
J. Potočar, režiser pa je K. Malovrh.

Kot smo zvedeli, kandidirajo Trboveljčani tudi za republi 
ško dramsko revijo, ki bo v času od 7. do 14. maja v Nover 
mestu. 26. aprila bodo izvedli premiero Goldonijeve komvdi c 
»Krčmarica«. Premieri bo prisostvovala tudi republiška žirija.

Bodo zmogljivosti 
izkoriščene?

Zadnje čase so začeli tudi v gospodarskih organiiadjah, usta
novah in zavodih na področju litijske občine s pripravami na leto
vanje članov kolektivov.

Je7 **■ koliko kdo drugi ln koliko
v^ulll sam.

Novost so mimo STT uvedli 
Jtainv ,rgovskrm podjetju »Prvi 

v Trbovljah.

Po prvih podatkih kaže, da bo 
letos v počitniških domovih in 
campingih izven Litije letovalo 
manj članov delovnih kolektivov 
kakor lani. Vzrok: višje cene, ki 
jih napovedujejo povsod.

V pripravah na letovanje so do
slej najdalje v litijski Predilnici. 
Tam so že začeli zbirati prijave za 
letovanje v lastnem campingu v 
Novem gradu ob istrski obali. Do
slej ee je za letovanje priglasilo 
precej manj članov kolektiva in 
svojcev, kot lani, saj so n. pr. lani 
začeli s sezono že 15. V. (čeprav na 
začetku niso bile izkoriščene vse 
zmogljivosti). Kot kaže, bo tudi v 
Predilnici vzrok za tako majhen 
odziv napovedana sprememba cene 
dnevne oskrbe. S prijavami pa ni 
nič bolje tudi po ostalih gospodar- 

tnko. da je bilo občutiti vso tragi- i syh organizacijah, zavodih in 
'--»vencev. (ustanovah, oziroma tam, kjer so

že začeli zbirati prijave. Ker ima 
tudi litijska Lesna Industrija del

nastopa resno vprašanje, če bodo 
vse zmogljivosti litijskih gospodar
skih organizacij, ki jih imajo na 
voljo za letovanje članov kolekti
vov, v letošnji sezoni v celoti iz
koriščene (pred in po sezoni za 
gotovo ne bodo, ker ne bo — kot 
kaže — letoval v tistih mesecih 
nihče!).

Zayoljo takega stanja bo potreb
no, da litijski občinski sindikalni 
svet v sodelovanju z vsemi priza
detimi uredi vse, da bodo zmoglji
vosti litijskih gospodarskih orga
nizacij za letovanje vsaj v glavni 
sezoni v celoti izkoriščene, pač 
na način, da se omogoči letovanje 
v campingih in domovih tudi čla
nom sindikalnih podružnic drugih 
litijskih , gospodarskih organizacij, 
zavodov in ustanov. Taka akcija 
je nujna, ker se sicer lahko dogo
di, da bodo zmogljivosti na pol iz
koriščene in da bodo tako stroški 
za letovanje ob na pol izkoriščenih 
zmogljivostih še narasti!. To pa ne

Iz albuma Janeza Kneza: Zadnja cigareta

i zmogljivosti v naselju v Selcah, bi bilo želeno,

V podjetja varnostne 
tehnike

Na zadnji skupščini Zavoda za socialno zavarovanje, ld je bila 
pred dnevi, so načeli vrsto problemov. Ugotovili so bili, da je tre
ba nameniti precej več pozornosti službi HTV, sicer je pa potrebno 
tesnejše sodelovanje med gospodarskimi organizacijami.
Skupščina je ugotovila, da je 

občina Zagorje ob Savi še vedno 
brez inšpektorja za delo, čeprav 
bi imel — kot vse kaže — polne 
roke dela. Ob tem velja tudi po
udariti, da nekatere gospodarske 
organizacije s področja zagonske 
občine kljub sklepu zbora proiz
vajalcev pri ObLO, da naj imajo 
gospodarske organizacije, ki za
poslujejo nad 200 eseb, varnostne 
tehnike, le-teh nimajo. Tega ima 
doslej le Rudnik rjavega premo
ga, potrebe pa varnostnih tehni
kih se pa kažejo v Industriji 
gradbenega materiala, Tovarni 
konfekcije in pletenin »Sava«,
Tovarni elektroporoelana Izlake,
Gradbenem podjetju in »Varno
sti«. Vprašanje Je le, kdaj bo iz
polnjen zadevni sklep zlx)ra pro
izvajalcev.

Ob razpravi o tesnejši poveza- 
ivi med zdravniki in gospodarskimi

organizacijami so na skupščini 
govorili tudi o delu obratne am
bulante Rudnika Rjavega premo
ga Zagorje ob Savi, pri čemer wo 
ugotovili, da je obratna ambulan
ta doslej uspešno opravila svoje 
naloge, da pa nastaja zdaj vpra
šanje statusa te ambulante, ker 
eo na rudniku sklenili, da letoi 
zaradi finančnih težav ne bodo 
naročali preventivnih pregledov. 
Na ta način bi v celoti prenehalo 
preventivno delo te ambulante.

Udeleženci skupščine so tudi 
soglašali z zamislijo Zdravstvene
ga doma Zagorje ob Savi, da ure
di stacianarij kirurške ambulan
te, katerega doslej v kraju še ni 
bilo, in so morali zaradi tega bol
nike pošiljati v sosednje Trbovlje. 
Z ureditvijo kirurškega stacioma- 
rija -bodo pa odpadli tudi prevozi 
lir. Zflimriji v Trbovlle in nazal.



NERESNIČNE IZJAVE 
Tovariš urednik!

napovedanih ur kino predstav, so 
nemalokrat zelo ogorčeni. Njiho-

ZAKaJ TAKO!
■ Tovaris urednik!

Posestnik E. L. iz Čemšenika ie ">a jeza pa je popolnoma upravi- Prebivalci Zgornjih Trbovelj 
pred časom govoril, da ga je Les- čena. Vzrok negodovanja pa ie smo bili minuli teden nemalo pre-

RDAJ BO BOLJEI 
Tovariš urednik!
V 14. številki Zasavskega ted-

zjutraj nika ste objavili pismo A. S. iz
Zagorja z naslovom •Zakaj slabi

no industrijsko podjetje iz Za- naslednje: kljub ze pričetku fil- seneetni, ko smo hoteli *
gorja ob Savi oškodovalo pri pre- ma biljeterji puščajo v dvorano kupili cigaret, nekateri drugi iz
vzemu lesa. Baje naj bi sam pri- zapoznele kino obiskovalce. In ve- sopis ali pismo, m sta bili obe izbira mešal*. Z ugotovitvami
peljal na žago Jesenovo več lesa, činoma so ti zamudniki tako sreč- trafiki, pri Dolancm in nova trafi- pisma v celoti soglašam. Ze več
kakor pa ga mn ie nameril usluž- ni, da imajo sedeže nekje v sre- ka-kiosk dopoldne zaprti! Vzrok? knr A„; W,m nA

benec podjetja, ki je prevzemal
les. Da se ugotovi dejansko sta
nje, je Lesno industrijsko podjet
je iz Zagorja ob Savi imenovalo 
posebno komisijo z nalogo, da po
novno premeri prevzeti les od 
omen jenega^ posestnika. Pri komi
sijskem merjenju je bilo ugotov
ljeno, da je F. L. na žago Jese
novo pripeljal 3,34 kubičnega me
tra lesa, torej še nekoliko manj, 
kakor mu je pa priznal prevze- 
malec na dobavnici.

Posestnik je bil pismeno obve
ščen, kdaj bo komisija izvršila 
ponovno izmero, vendar ni pri
šel v Jesenovo. Čudno je torej, 
zakaj potem neodgovorno izjavlja, 
da ga je Lesno industrijsko pod
jetje Zagorje ob Savi oškodovalo, 
ker je zdaj dokazano, da to ni 
res.

E. F., Zagorje

ALI NE BI SLO DRUGAČE?
Tovariš urednik!
Obiskovalci kino predstav Svo

bode II, mislim tisti, ki se drže

dini. In kaj nastane po tem spre- Inventura! Razumemo, da so in- 
hodu po vrsti, si lahko mislimo: venture potrebne, toda ne razu- 
kletvice, poho rr.e noge, padajoči memo tega, kako to, da sta bili 
klobuki in plašči. inventuri naenkrat v obeh poslo-

Mislim, da bi lahko uprava ki- valnicah. Ne vemo, ali je res nuj
na Svoboda II naredila konec s no, da rta naenkrat zaprti obe 
tem, da bi tako kot v kino dvo- poslovalnici, in če se ne bi dalo 
rani Delavskega doma spuščali delo ravno tako opraviti v enem 
gledalce v kino pred Predstavo, dnevu tako. da bi bila inventura 
zamudnike pa po predfilmu. Mn- dopoldne v en’ in popoldne v dru
gače, 'da bodo zamudniki negodo- gi Poslovalnici.

kot mesec dni zaman hodim od 
poslovalnice do poslovalnice za
gorske Klavnice in iščem telečie 
meso ali pa drobovino (ledvičke, 
jetrca), a vedno dobim enak od
govor: •Ze nekaj časa nimamo, 
morda dobimo kaj prihodnji te
den!• Ne vem, ali res ni živine, 
ali pa zagorski mesarji nočejo 
ustreči potrošnikom. Zdi se mi, da 
bo veljalo drugo, ker gospodinje 
z Lok in Kisovca zatrjujejo, da 
je pri njih na voljo tudi telečje 
meso in vse vrste drobovine.

Še besedo ali dve o postrežbi:

vali in se nekaj časa prerekali z 
biljeterji, toda sčasoma se bodo 
že navadili, da je potrebno tud: v 
kino prihajati točno in ne pet, de
set ali celo dvajset minut kasne
je. Mislim, da se bi tako le dalo 
to vprašanje urediti, da ne bo več 
nepotrebnega negodovanja in 
ogorčenja.

N. S. Trbovlje

mesarji dajo meso, kakršno je njim
Mislimo, ‘da bi bilo umestno, da vUL C' Židinja pri tem kaj 

bi v bodoče uprava teh posloval- ugovarja, jo običajno zavrnejo:
n:c pomislila tudi na nas potroš
nike, ki smo zaradi takega rav
nanja v dokaj neprijetnem polo
žaju. Kajti če si hotel odposlati 
pismo ali ga kupiti, si moral iti 
v dolino. Upamo, da se kaj po
dobnega ne bo več pripetilo.

Prebivalci Zg. Trbovelj

•Če vam ni prav, pa še to ne bom 
dal!* Pri takih dejanjih verjetno 
pozabljajo, da so mesarji zato, da 
prodajajo meso, kakršnega si žele 
potrošniki, ki ga morajo tudi pla
čati.

F. D., Zagorje

Posebna komisija 
1 za pritožbe potrošnikov

Delavski svet trgovskega pod
jetja »Prvi junij« v Trbovljah je 
na svoji zadnji seji imenoval po
sebno komisijo za pritožbe potroš
nikov. V komisiji so člani kolek
tiva trgovskega podjetja, član po
trošniškega sveta in po potrebi 
tudi osebe iz vrst potrošnikov. 
Naloga komisije je predvsem, da 
obravnava vse pritožbe potrošni
kov glede kakovosti blaga, prav 
tako pa tudi vse pritožbe glede 
postrežbe v prodajalnah podjetja 
in drugih nepravilnostih, ki naj še 
odpravijo. Kolektiv trgovskega 
podjetja »Prvi junij« bo skušal 
tudi na ta način ugoditi željam 
svojih potrošnikov in jih zado
voljiti.

Imenovanje take komisije je 
bilo potrebno, na drugi strani bo 
pa s tem nastala še večja pove
zava med potrošniki ii} podjetjem. 
Prav je tudi, da so se v podjetju 
odločili dosledno izvajati vse stor
jene sklepe v korist potrošnikov 
in podjetja samega. Tako bodo v 

/trgovskem podjetju skušali odpra
viti vse posrednike in nakupovati 
blago neposredno od proizvajalcev, 
e čemer hočejo doseči tudi zniža
nje cen. ar

Potrdili so
zaključni program 
za leto 1961
Pred kratkim je delavski svet 

Strojne tovarne v Trbovljah na 
svojem zasedanju potrdil predlo
ženi zaključni račun podjetja za 
leto 1961. Rezultat poslovanja to
varne v lanskem letu je zadovoljiv. 
Delavski svet je ob potrditvi tega 
zaključnega računa predlagal, naj 
vodstvo tovarne poskrbi za potreb
ne organizacijsko tehnične mere, 
da se poveča produktivnost dela.

Vodstvo podjetja naj nadalje 
skrbi, da se izboljša tudi ekono
mičnost poslovanja v tovarni, prav 
tako se je treba boriti, da se zajezi 
povečanje režijskih stroškov, da se 
posveča vsa pažnja varčevanju in 
odpravijo vsi nepotrebni stroški. 
Finančni sektor mora poostriti 
mere za izboljšanje likvidnosti 
podjetja. Predvsem je pa — kakor 
že poudarjeno — treba storiti vse, 
da se s primernimi ukrepi poveča 
produktivnost in izboljša ekono
mičnost poslovanja. Zato naj vod
stvo podjetja tudi stalno gradi in 
ustrezno dopolnjuje sistem formi
ranja in delitve sredstev za oseb
ne dohodke, da se dosežejo čimbolj 
stimulativne metode nagrajevanja.

Uspela dramska revija
V soboto ln nedeljo je bila v gle

dališki dvorani Delavskega doma 
v Trbovljah pbčinska dramska re
vija uia kateri so nastopila pro
svetna društva s Kleka, Partizan
skega vrha, Dobovca in Ceč.

Najboljši obisk je bil v nedeljo 
popoldne, ko je prosvetno društvo 
jz Ceč uprizorilo Marinčevo ko
medijo »Poročil se bom s svojo 
ženo«. Nekaj slabši obisk je bil 
v nedeljo dopoldan in v soboto.

Namen občinskega Sveta Svo
bod, ki je pripravil to revijo, je 
vsekakor uspel, saj so vaške dram
ske družine v polni meri pokaza
le svojo dejavnost.

V Litiji v mesecu 
poklicnega usmerjanja

Posebna komisija za usmer."anje mladine v poklice pii Zavodu 
za zaposlovanje delavcev v liliji je pripravila obse en program 
dela v mesecu poklicnega usmerjanja.

Iz Izdelanega programa dela v 
mesecu poklicnega usmerjanja na 
področju litijske občine izhaja, 
da bo posebna komisija za usmer
janje mladine v poklice sodelova
la pri izdelavi učnega načrta za 
delovni program, za program pro
fesionalne orientacije za mladino, 
ki obiskuje 7. in 8. razred osnov
nih šol v Litiji, Šmartnem in Ga
brovki. Sicer bodo pripravili po 
šolah predavanja za starše na te
mo »Kaj morajo vedeti roditelji, 
ko pomagajo otroku pri izbiri po
klica«. Zraven tega bodo po vseh 
šolah predavali zdravniki o 
»Zdravju in poklicu«. Zavod za 
zaposlovanje delavcev bo skupaj 
s komisijo izvedel po vseh šolah 
anketo o poklicnih željah mladi
ne, ki končuje obvezno šolaTjje. 
Da bo anketa kar najbolje uspe
la, bo zavod pripravil predava
nja »Motnosti in pogoji za dose
go poklica, možnost zaposlitve, 
razvoj in napredek v poklicu«. 
Referent za poklicno usmerjanje 
mladine zavoda bo s pomočjo 
strokovnjaka iz Ljubljane pripra
vil tudi informativne sestanke z 
vsemi poverjeniki za poki icno

Aktivi ZK
po ekonomskih enotah
Da se člani Zveze komun:stov 

čim bolj sproste v delil in bolj ži
vahno posegajo v razorave, je 
osnovna organizacija ZK v pod
jetju Elektro-Trbovlje ustanovila 
aktive svojih članov po ekonom
skih enotah. Sedaj je v tej gospo
darski organizaciji pet ekonomskih 
enot In' ravno toliko aktivov. Ze 
prvi sestanki aktivov so pokazali, 
da je sedaj bolje, saj pride do 
širših razorav in se vsa vprašanja 
podrobneje obravnavajo, na drugi 
sf-rni pa bodo predlogi aktivov 
služ'1! osnovni organizaciji ZK za 
bo!'še poznavanje položaja v pod
jetju ;n za njeno boljše delo.

Za 1. maj v Hrastniku
Člani izvršnega odbora občinske

ga odbora SZDL v Hrastniku so 
na zadnji razširjeni seji govorili o 
p-aznovanju mednarodnega delav
skega praznika — 1. maja. Dogo
vorili so se, da bodo dali poudar
ka proslavam v delovnih kolekti
vih, šolah, stanovanjskih in kra
jevnih skupnostih. Sicer — bodo na 
večer pred 1. majem zagoreli kre
sovi, godbe pa bodo pripravile 
promenadne koncerte.

Na slovesnostih bodo nastooali 
člani Svobod in prosvetnih dru
štev, učenci šol ter člani drugih 
organizacij in društev. Odbori kra
jevnih organizacij SZDL bodo pa 
skupaj z vodstvi sindikalnih po
družnic imenovali posebne odbore, 
da bodo programi praznovanja kar 
najskrbneje pripravljeni in da bo
do kraji povsem spremenili podobo 
in sl nadeli praznično lice.

usmerjanje na šolah o možnostih 
vključitve v poklice v litijski ob
čini.

Domenjeno je tudi, da bodo v 
aprilu na vseh šolah predvajali 
filme s področja profesionalne 
orientacije. Vsega bo predvaja-o 
okrog 20 filmov. Zraven tega bo
do pripravili ekskurzije otrok, ki 
končujejo obvezno šolanje, v in
dustrijska podjetja, večje delav
nice, strokovne šole, obe kmetij
ski zadrugi in drugam. Na vseh 
šolah bodo pa pisali tudi naloge 
o vprašanjih poklicnega usmer
janja ter željah mladine glede po
klicev.

Doslej pregledano 
640 članov ZB
Na področju zagonskega občin

skega LO je bilo doslej zdravniško 
pregledano že 640 članov ZB. Sred
stva za preglede je prispeval Za
vod za socialno zavarovanje. Z 
zdravniškimi pregledi članov Zve
ze borcev nameravajo v Zagorju 
ob Savi še nadaljevati, vendar do
slej organizacije ZB še niso pred
ložile potrebnih nadaljnjih sezna
mov članov ZB.

Program za mesec poklicnega 
usmerjanja, ki ga je pripravil 
Zavod za zaposlovanje delavcev v 
Litiji je obsežen, seveda bo pa v 
celoti izvršen le s prizačevnesijo 
vseh zainteresiranih, v precejšnji 
meri pa je uspeh odvisen tudi od 
aktivnosti poverjenikov z i po
klicna usmerjanja, ki delujejo na 
'posameznih šolah.

Po začrtanem programu
Navzlic temu, da so v Strojni 

tovarni v Trbovljah za letošnje le
to svoj proizvodni plan povečali 
proti lanskemu letu, se izvedba 
tega načrta zadovoljivo izvršuje. 
Kvartalni plan prvega letošnjega 
tromesečja so v tovarni v proiz
vodnji presegli za 2,7%, medtem 
ko je realizacija glede na težavno 
situacijo na trgu delala določen 
problem, tako da je ni bilo mogoče 
prekoračiti kot proizvodnjo.

Rezultati prvčga tromesečja pa 
pokazujejo realnost povečanega 
proizvodnega programa in tudi pri 
zadevanje celotnega delovnega ko- 

Jektiva, da letoinvji proizvodni plan 
preseže za 10%. Treba je samo skr
beti, da se vsako tromesečje dose
že ustrezna proizvodnja kot v pr
vem kvartalu, potem tudi ne bo te
žav z izvedbo proizvodnega plana.

Črni vinotoči
V zadnjem času oziroma v zadnjih dveh, treh letih je v zasav

skih komunah vedno bolj pereče vprašanje tako imenovanih »črnih 
vinotočev«. Računajo, da privatniki prodajo približno osem do de
set vagonov vina in da zato ne plačujejo nobenih davkov, tako da 
so občutno oškodovane komune, ter gostišča. To vprašanje pa je 
postalo pereče zlasti v zadnjem času, ko se je cena vinu in ostalim 
pijačam občutno povišala. '*

Jasno je, da bomo lahko še dol-

t

Zlasti po zadnjem občutnem po
višanju cen vina in ostalih alko
holnih pijač je bilo v zasavskih 
komunah opaziti, da so začeli ra
sti »črni vinotoči«, kar je delno 
razumljivo, saj privatniki proda
jo tudi za približno 200 din ceneje 
vino kot v gostiščih. Toda pri tem 
nastaja vprašanje: ali je to vino 
po kvaliteti en,siko tistemu, ki ga 
prodajajo v gostiščih, in kakšni 
so higienski prostori, v katerem 
se vino toči? Vsekakor pridemo 
tu do paradoksnih ugotovitev! Ve
čina ».rivatnikov, ki prodajajo na 
skrivaj vino, sploh ne gleda na 
higiensko stanje in na čistočo ter a 
kvaliteto vina. Na drugi strani pai 
se velikokrat pripeti, da higien- j 
tka inšpekcija kaznuje s precj- • 
Sni m denarnim zneskom točaja, če J 
je dal gostu pijačo v zamazanem J 
kozarcu ali pa če ugotovi nci-.po- ^ 
štovanje higienskih predpisov. • 
Mimo tega je kaznovan še šef ter S 
delovni kolektiv gostišča. Res je. a 
da inšpektorji za sedaj ne morejo \ 
tu ničesar ukreniti, ker nimajo a 
za to pimemih kompetenc, toča« 
zadnji čas je, da bi naši ObLoJ 
našli neko rešitev in da bi se to J 
vprašanje končalo. J

O razširjenosti črnih vinotočev > 
nam govori tudi naslednji peda-i 
tek: lansko leto so organi Ljud- > 
ske milice v Hrastniku prijeli mo- J 
ža, ki je pripeljal in tudi prodal a 
v tem kraju štiri vagone vina! J 
Vprašanje pa je, koliko je še ta- ^ 
kih ljudi in koliko se jih ukvana , 
s »črnimi vinotoči«. Ugotovljeno J 
je. da se predajajo v glavnem srb- J 
tka vina, ki prihajajo po železni- a 
ci. To se ve zanesljivo, toda ne! 
ukrene se ničesar. •

Edina komuna, ki je naredila a 
kraj takemu trgovanju, je za gor- a 
ska. ki je z drastičnim ukrepom J 
zagotovila normalizacijo oziroma, J 
ki je v veliki meri zatrla »črne J

Kvalifikacije 4
za 18 članov ZB )
v Predilnici J
V Predilnici v Litiji so organi- p 

zirali tečaje za člane Zveze bor- \ 
cev za dosego kvalifikacije in vi
soke kvalifikacije za delavce tek
stilne stroke. Tečaji so trajali tri 
mesece. Pred okrajno, izpitno ko
misijo je uspešno opravilo izpit 
za visokokvalificirane delavce 9 
borcev NOV za kvalificirane de
lavce pa prav tako 9 borcev NOV 
— članov delovnega kolektiva li
tijske Predilnice, 
vinotoče« In je pravzaprav tudi 
nakazala pot, kako se lahko zatre 
ta nepoštena trgovina. Toda kljub 
temu prihaja še vedno precej vi
na skrivaj v Zagorje, verjejno 
skozi Trbovlje.

go časa govorili o tem problemu, 
če se zasavske komune ne bodo 
enotno spoprijele z njim. Morda 
je rešitev v enotnem ostrem po
stopku, ki naj bi prepovedal do
važanje vina ter ostra kontrola in 
kaznovanje privatnikov, ki pro
dajajo vino. Nujno pa je, da se 
preide od razpravljanja’ o tem 
problemu na delo, kajti drugače 
dajemo sami potuho tem ljudem 
in izgubljamo čas na škodo sa
mih komun.

Dokaj čudno
Z odlokom o obveznem odla

ganju smeti ter odpadkov in 
uporabi javnih odlagališč, ki ga 
je sprejel občinski LO Zagorje 
ob Savi na seji 7. februarja 1962 
in je bil objavljen v »Glasni
ku«, uradnem vestniku okraja 
Ljubljana 9. marca 1262 (IX, 19) 
je določeno, da odvoz sme
ti in odpadkov vrši Komunalno 
podjetje Žagarje ob Savi po po
sebnem pravilniku, ki ga izdela 
Komunalno podjetje Zagorje, 
sprejme in potrdi pa svet za ko
munalne zadeve občinskega LO 
Zagorje ob Savi.

Zagorsko Komunalno podjetje 
je ta pravilnik že izdelalo, pri
stojni svet ga je tudi že potrdil. 
Zato je tovariše v Komunalnem 
podjetju Zagorje ob Savi začu
dilo pismo, ki so ga prejeli pred 
dnevi cd vodstva Strokovna 
izobraževalnega centra Zagorje 
cb Savi (številka 01/186-VS od 
11. aprila 1962). v katerem med 
drugim piše:

•Po sklepu 3. seje UO SIC z 
dne 10. aprila 1962 Vam zavra
čamo račun št. 640/OS z dne 31 
marca 1962 s pripombo, da povi
šanje teh stroškov za odvoz smeti 
v nobenem primeru ne moremo 
kriti.

S tem momentom vas prosimo, 
da vzamete na znanje, da bomo 
odslej ta dela vršili v lastni režiji.

Pripominjamo, da je SIC brez 
vseh subvencij — finančno odvi
sen od uslug ter za takšno povi
šanje stroškov nima nobenega 
kritja.*

Razumljivo je, da sc mora Sil 
Iz Zagorja ob Savi ubadati z 
določenimi težavami, med kate
re vsekakor sodi tudi finančno 
vprašanje, čudno je le, zakaj je 
potem občinski LO Zagorje c!> 
Savi sprejel v uvodu omenjen" 
odlok, verjetno ne samo zato, t"a 
je bil objavljen, ampak da ga bo 
nekdo — v tem primeru Komu 
nalno podjetje Zagorje ob Savi 
— ludi izvajalo.

ŠPORTNI CENTRI

KRAJEVNI PRAZNIK V GABROVKI
Prebivalci Gabrovke v litijski občin i se že marlji

vo pripravljajo na krajevni praznik, ki ga bodo slavili 
v nedeljo 29. aprila, v spomin na 25. april 1942, ko so 
odšli možje in fantje iz Gabrovke v večjem števiki v 
partizane. Praznovanje se bo začelo v nedeljo ob 15. uri 
s sprevodom motorizacije, po slavnostnem delu bo pa 
tovariško srečanje bivših borcev in aktivistov.

Te dni je pripravljalni odbor že razposlal vabila 
nekaterim borcem, aktivistom, kurirjem in terencem, 
ki so med okupacijo delali okrog Gabrovke. Vabi pa 
tudi vse ostale borce, kurirje, terence in aktiviste, ki so 
se zadrževali med NOV na področju Gabrovke, da se 
udeleže, letošnjega praznovanja krajevnega praznika, ob 
2(Metnici odhoda večjega števila Gabrovčanov v parti
zane.

Na pobudo okrajne zveze za telesno vzgojo je bilo v četrtek v 
Trbovljah posvetovanje o vrati problemov. » katerimi w ubadajo 
občinske zveze za telesno kulturo v Zasavju. Mimo predstavnikov 
občinskih zvez Iz Hrastnika, Trbovelj. Zagorja in Litije so ae posve
tovanja udeležili še predsednik okrajne zveze tov. Mlkoš, sekretar 
tov. Pavčič, podpredsednik tov. Lavrič ter sekretar okrajnega od
bora Jugoslovanskih pionirskih iger tov. Šugman.

Glavna tema posvetovanja je 
bila: trenutna situacija pri obči vl
ekih tele.snovzgojnih zvezah. Ude
leženci posvetovanja so v d ek') 
živahni razpravi ugotovili, da je 
trenutno najboljS-’ v trboveljski in 
litijski komun1, n^drlje da je za
dovoljivo tudi v hraittnifkl komu
ni, medtem ko je pereče stanje v 
zagorski komuni, kjer je zaradi 
pom nikanja finančnih sredstev 
odstopila občinska zveza, tako da 
Je vprašanje če bodo sploh lahko 
nadaljevali s tekmovanjem. Med
tem ko je v trboveljski komuni re
šeno fnančno stanje z dopolnil
nim proračunskim orupevkom, v 
Litiji s skladom, v Zarcrju nič, ro 
društva v hrastniškl komuni sub
vencionirana od posameznih go
spodarskih organizacij.

V razpravi o vprašanju organi
zacijske strukture pri občin-kih 
zvezah so ugotovili, da imajo ne
katere z.vez.« po potrebi tudi ko
misije, ki dopolnjujejo in očRlč-1 
no izvajajo postavljen? nalo- ? 
zveze. Poudarili so, da bi bilo 
nujno, da bi sodelovala društva v 
zvezah glede na pomanjkajoče pro
fesionalne športne kadre v šolah.

V nadaljnji razpravi so govorili 
še o vprašanju gradenj telovadnic 
in športnih objektov, o temeljni 
telesni kulturi, kako ne razvija po 
šolah, o tekmovalnem športu in 
rekreaciji.

Glede na kar precejšnje klu- 
baštvo in na nesodelovanje med 
zasavskimi društvi je okrajna zve
za predlagala, naj bi se v Zasavju 
organizirali športni centri, T»pred
log je vsekakor umesten, saj bi 
se zbirali dobri športniki, imeli bi 
dobre pogoje z* trening, in kar je 
važno mimo množičnosti, bi bili 
dani pogoji z-a kvaliteto, ki jo je 
doeedaj vse premalo v posameznih 
športnih panogah. Ugotovili bo tu
di, da bi bilo umestno, če bi Ru
dar kot najmočnejše športno dru
štvo v Zasavju prirejal razne pro
pagandne nastope v vseh šport
nih ; panogah in tako pomagal pri 
razvoje ln manifestiral šport

ne dosežke, po drugi strani pa bi 
re na ta način lahko pritegnila 
vrsta mladih ljudi v športna dru
štva.

Predstavniki občinskih z.vez za 
tclfAsno kulturo so ugotovili, da 
bi bilo umestno, če bi bilo več 
sodelovanja med njimi, da bi se 
večkrat sestali, izmenjali izkušnje

ter se tako dopolnjevali v svojem 
delu. Prav tako so tudi poudarili, 
da bi bilo dobro, če bi društva v 
sodelovanju z občinskimi zvezami 
prevzela patronate nad šolskimi 
športnimi društvi, jim strokovno 
pomagala in iz njihovih vnst pri
dobivala nadarjene mladince za 
svoja društva.

Ugotovimo lahko, da so občin
ske zveze za telesno vzgojo v Za
savju kljub nekaterim objektiv
nim in subjektivnim težavam za
dovoljivo izpolnjevale svoje na
loge In da se trudijo, da bi zado
voljivo opravile vse svoje dolžno
sti.

Široko zasnovana 
akcija

Prav tako kot v ostalih zasavskih komunah so tudi v trbovelj
ski občini sestavili v okviru občinske zveze za telesno kulturo ln v 
sodelovanju z ostalimi organizacijami temeljiti načrt za izvedbo 
jugoslovanskih pionirskih Iger. Tekmovalna komisija pri občinski 
zvezi Je v sodelovanju s prosvetnim telovadnim kadrom po šolah 
že Izdelala okviren načrt tekmovalnega programa. Da bi pa lahko 
sodelovalo čim več mladine v raznih tekmovanjih, je bil načrt se
stavljen v sodelovanju z društvi, šolami ter ostalimi društvi.

Tekmovalni del letošnjih jugo
slovanskih iger je bil razdeljen, 
če lahko tako rečemo, na zimski 
!,n epom 1 adamsko-letn i čas. V zim
skem delu, ki je že zaključen, eta 
bila pripravljena dva tečaja za 
mlade smučarje-pionirje na Par
tizanskem vrhu in Dobovcu ozir. 
Kumu, ki ju je obiskovalo lepo 
število pionirjev in pionirk. Za
radi spremembe vremena pa so 
odpadle sankaške tekme.

Medtem ko je bil zimski pro
gram jugoslovanskih pionirskih 
iger zaradi muhastega vremena 
bolj skop, je toliko bolj pisan ln 
za pionirje privlačen spomladan
ski letni program. Ta predvideva 
vneto tekmovanj v vseh športnih 
panogah. Tako bodo razredna, 
medrazredm, šolska, sektorska ln 
medobčinska tekmovanja. Sek
torska tekmovanja bodo zaključe
ne do junija. Tekmovanje »Med 
dvema ognjema« za Zasavje bo v 
Litiji, v košarki v Zagorju, v ma
lem rokometu in atletiki pa v Tr
bovljah.

Zadovoljiva pa je ugotovitev, 
da niso v letošnji program jugo
slovanskih pionirskih iger vklju
čili le športne dejavnosti, temveč 
da. predvidevajo tudi pohode v 
planine, ki jih bo organiziralo 
planinsko društvo, nadalje grad
njo športnih objektov ter ureje
vanje le-teh, pogozdovanje itd. — 
Mimo tega bo v sodelovanju s 
plavalnim klubom v Trbovljah 
organiziran tudi plavalni tečaj za 
pionirje. Prav tako pa bo odšlo 
nekaj plavalnih trenerjev tudi v 
počitniške kolonije, kjer bo pri
pravilo DPM vrsto plavalnih te
čajev.

Kot vidimo, je v trboveljski ko
muni letošnji program jugoslo
vanskih pionirskih iger zasnovan 
na najširšem delovanju in upamo 
lahko, da Občinska zvez.a za teles
no vzgojo, ki vodi to akcijo, ne 
bo imela težav pri izvajanju tako 
obširnega programa ln da se bo
do našla potrebna finančna sred
stva in tudi strokovna pomoč.

Še enkrat:
Kaj bo 
s športno ka
riero E. Vecka
V mesecu februarju jo bil v Za

savskem tedniku objavljen članek 
»Kaj bo s športno kariero Edvar
da Vecka?« Moj članek nima na
mena olepševatt stvari, pač pa le, 
pojasniti nekatere netočnosti.

Omenjeni sestavek je napisal 
urednik Športa Z. Molnar, njego
vo pisanje pa je povzel I. Virnik 
in objavil članek v našem tedni
ku o težavah, s katerimi se bori 
naš mladinec Vecko. Želimo samo 
pojasniti, kakšen odnos imajo ko
lektiv in organi samoupravljanja 
do tega vprašanja:

1. nt ros, da narastejo Veckovl 
osbbnl dohodki za 12.000 din, če 
dela v tretji izmeni;

2. ni res, da je njegov oče inva
lid in da je breme vzdrževanja 
družine prešlo na Vecka;

S. ni res, da je delal v nočni iz
meni zato, da bi se povečal nje
gov osebni dohodek;

4. ni res, da o tem nihče ne 
skrbi zato, ker ni polnoleten.

Da bo slika jasnejša, naj nave
dem, da so organi samoupravljanja 
plačali Vecku v lanskem letu za 
tekmovanja In nastope 236 izred
nih plačanih ur, mimo tega pa so 
mu za lanske nastope in uspehe 
dodelili nagrado 30.000 din ter kra
jevna organizacija SZDL 10.000 
din kljub temu, da tekmuje za 
barve Odreda.

Vecko je res delal krajši čas v 
nočni izmeni zaradi popravila ste
klarske peči in zaradi strokovne^ 
napredovanja — na lastno željo, 
tem času so se njegovi osebni do
hodki (nočna Izmena) povečali * 
3.209 in ne za 12.000 din.

Včaau priprav državne reprf| 
zcntance na Paliču in za 9* 
evropskega prvenstva Je dobil
ko izredni plačani dopust.

In še to: v razgovoru je Edva^ 
sam dejal, da je prav, da sc V 
o težavah mladih vrhunskih ' 
movalcep, vendar Je pobijaj ^ 
kar se piše v omenjenem član

° nJCm' A. Janeži



7 V pripravah na novo sezono

Proda sc takoj vseljiva hiša v Sa
vinjski dolini z vodovodom, 
elektrifikacijo, 8 arov njive, 30 
dreves, ki rodijo. Sončna lega, 
15 minut od ceste I. reda. — 
Informacije pri Božjaku, Trbov
lje, Dom in vrt 35.

Poceni prodam skoraj novo pre
progo 3 krat 4 metre in novo 
vodno školjko. — Trbovlje, Par
tizanska 44.

Preklicujem neresnične izjave, ki 
sem jih širil o tov. Janezu Ber
glezu in se mu zahvaljujem, da 
je odstopil od tožbe. — Frane 
Hauptman, Trbovlje, Žabjek, 6.

Ob smrti naše ljubljene nepo
rabljene mame in omice

FRANČIŠKE LEDINEK 
roj. Koren

ee prisrčno zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, prijateljem in znan
cem, od blizu in od daleč, za iz
raženo sožalje, vence, p veti o in 
vsem tistim, ki so jo spremili k 
Zadnjemu počitku.

Posebna hvala vsemu zdravni
škemu in strežnemu osebju Sploš
ne bolnice Trbovlje, ki so ji laj
šali zadnje trenutke njenega živ
ljenja.

Trbovlje, dno 14. aprila 1962
Neutolažljivi otroci 
z družinami

zah. ne-mški film »Povrnjena 
sreča«.

Kino Šmartno pri Litiji: 19. apr. 
sov. cin. film »Neprodano pli
mo«; 21 in 22. aprila ameriški 
barvni glasbeni film »Pojmo v 
dežju«; 25. in 26. aprila zahodno 
nemški film »Polikuška«.

Kino Svoboda — Trbovlje II: dne
19. aprila revija slov. risanih fil
mov ob 15. uri za šolarje • enot
na cena 20 din, ob 17. uri za 
odrasle — enotna cena 50 din;
20. do 23. aprila italijanski film 
»Beli šejk«; 24. in 25. aprila 
ameriški barvni CS film »Zlom
ljena zvezda«.

Zagorje - dečka. 
Porok ni bilo.

Litijska Delavska univerza je bila v sezoni 1951 1962 dokaj de
lavna. Zdaj zaključuje še z vrsto tečajev In večernih šol, sicer pa 
se pripravlja na novo sezono.

; V teh dneh zaključujejo v Litiji 
z v reto tečajev in večernih šol. ki

Umrli sta: Terezija Scheithaver. F jih je pripravila Delavska univer- 
družinska upokojenka iz Zupe-F za Litija. Nadaljevalni tečaj an-

Priprave na seminar za nove 
člane delavskih svetov 
Čeprav so na področju litijske 

občine volitve novih članov delav
skih svetov šele v teku, pa se na

ZDRAVNIKOV V TRBOVLJAH
19. aprila: dr. Kramberger 
30. aprila: dr. Južnič
21. aprila: dr. Komorowsky
22. aprila: dr. Kamorowsky
23. aprila: dr. Hinko Drnovšek
24. aprila: dr. Komorov,sky
25. aprila: dr. Mihaela Drnovšek
26. aprila: dr. Kramberger

Kino Delavski dom v Trbovljah:
19. apr. danski film »Igra mla
dosti«; 20. do 23. aprila italijan
ski CS barvni film »David in 
Goljat«; 24. do 26. aprila sov. 
barvni film »Hajduška kri«. 

Kino »Svobode II« v Hrastniku:
18. aprila ameriški barvni film 
»Tarzan v borbi«; 21. do 23. apr. 
italijanski VV film »Roko in 
njegovi bratje«; 22. aprila mati
neja ob 10. uri nemški film 
»Svetovna nogometna prven
stva«; 24. aprila jugoslov. film 
»Veliko sojenje«: 25. in 26. apr. 
jug. film »Ne drezaj v srečo«.

Kino Delavski dom v Zagorju:
19. aprila zahodno nemški film 
»Zadnji bo prvi«; 21. do 23. apr. 
domači barvni cin. film »Karo
lina Rrška« — v nedeljo mati
neja ob 10. uri; 25. in 26. aprila

TRBOVLJE
Rodile so: Leopolda Ribič, Trbov

lje — deklico; Justina Šerbec, 
Trbovlje — dečka; Milica Itošto- 
har, Hrastnik — deklico; Fran
čiška Pcslek, Trbovlje — dedca; 
Viktorija Kovačič, Zagorje — 
deklico; Ana Zakonjšek. Trbov
lje — deklico; Marija Sotenšek, 
Zavine, Zagorje — dečka: Aloj
zija Strmljan, Dolgo Brdo, Za
gorje — deklico; Fran -ška Glin
šek, Hrastnik — dečka; Olga 
Zgonc. Litija — dečka: Hedvika 
Hrnčič, Radeče — deklico; Ma
rija Kovačič. Z'dani mest — de
klico: Jožefa Hribar, Podvin^,
Zagorje — dečka; STvestra Kra
šovec, Hrastnik — deklico: Hil
da Grum, Hrastnik — .dečka; 
Olga Petek. Trbovlje — deklico: 
MILENA BREZNIKAR, Trbov
lje. Neža 13 — dečka.

Poročili so sc: Jože Sladič, dela
vec iz Trbovelj, in Berta Pišek, 
delavka iz Trbovelj; Anton No
vak. elektromonter s Kleka, in 
Alma-Milena Rojšek, uslužben
ka s Kleka; Franc Govejšek. 
kovinostrugar iz Trbovelj, in 
Breda Zelič, uslužbenka iz Tr
bovelj.

Umrli so: Ivan Bregar, upokoje
nec iz Trbovelj — star 73 let:
Andrej Makek. upokojenec iz
Turja — star $$ let: Anton Kl*n- 
čišar. upokojenec tz Trbovelj — 
star 59 let: Ana Zalokar rojena 
Mešiček, gospodinja iz Trbovelj
— stara 68 let; Janez Blatnik,
upokojenec iz Trbovelj — star 88 
let; Frančiška Ivedinek roj. Ko
ren, gospodinja iz Trbovelj -
stara 80 let: Angela Vrbnik roj. 
Capuder, upokojenka iz Trbo
velj - stara 77* let: Franc Tom
šič, upokojenec iz Trbovelj —
star 59 let.

HRASTNIK
Rojstev (izven bolnice) ni bilo.
Porok ni bilo.
Umrl je: Maksimilijan Drolc, de

lavec. stanujoč Kamnik, Zupan
čičeva 4 - star 35 let.

BREŽICE
Rodile so: Rozalija Bogovič. Vrb

je 56 - dečka; Milica Turk. Sv. 
Križ 21 deklico: Helena Hri
bar, Artiče 40 — dekVeo: Ivana 
Spoler, Mostec 28 - dečka: Eli
zabeta Pšeničnik, Sloeonsko 32
— deklico: Ivana Frelih. Zgor. 
Pohanca 46 — deklico: Helena 
Mav,ser, Trška gora 27 — dečka: 
l',-'"ija Suler. Brežina 51 — de
čka: Marra Šulc. Osredek 23 — 
deklico: Olga Žibert. Kalce 12
— deklico: Ana Pavkovič. Je
lenk 9 — deklico: Marija Sotlar.

levca 27 - stara 68 let: Marija f gleškega jezika so že zaključili,.Ob
Iskra, upokojenka iz Brestanice'koncu aprila bodo pa končali še s j Delavski univerzi v I.-tiji skupaj z 
št. 49 _ s‘ara ih let. F tečajem nemškega jezika. H kon- | občinskim sindikalnim svetom ze

Iz LITIJE nismo prejeli poročila.' tu gre tudi dvoletna administra- | pripravljajo na seminarje za no-
f tivna šola, za katero se je prija- j vol z vol jene člane delavskih sve- 

ZAGORJE F vilo 36 slušateljev, končalo jih bo j tov, s katerimi bodo začeli v za-
RodMa je "(izven porodu'«n:ee): ■ P« 20' ki bo-do potem opravljali ;četku maja. Tako bodo pripravili 

Ljudm la Klopč:e z Prhovca —(zaključne izpite. Kmalu bo končan ■ v Litiji petdnevni strnjeni seminar 
de’ka ‘ " * ‘ F tudi začetni knjigovodski tečaj. 1.1 za novoizvoljene predsednike de-

Prorok ni bilo. F in 2. stopnjo splošno izobraževalne . lavskih svetov in upravnih odbo-
Umrti so: Jože Ptahutp k. upoko-\ šo*^- ki bo prav tako v kratkem 

jemec jz Zagorja - star 84 let;(končala z delom, so letos v g'av- 
Anton Lavrič, uockojener iz(nem ooiekovali člani ZB NOV.
Zagorja - star 70 let; Marija! Pr<td dnevi eo bili pa končani
Ravnikar roj. Pregelj, goseodi- (tudi seminarji za člane novo.zvo- , -- , , v«. VM mnouja m zcj.m
rua iz 7ago,r ja - s*ara 85 ]ef (^€nih šopkih odborov. V Litiji so ekonomskih prob.emih delavskega veeh obilkah izobraževanja. Sicer
Frančiška Omahne rol. Kor. go-£ pripravili seminar za vse predsed- samoupravljanja; sistemu, meto- bodo pa pGtčUnske komisije «kr-
spodinja z Izlak - stara 63 let; !nik« šolskih odborov, na katerem , dah in notranjem mehanizmu dela Me za posamezna področja dela.
Marija Nolimal roi. Strubeli. go-!80 govorili o novem sistemu in fi- \ v različnih oblikah neposredne m
spodinja iz Zagorja - stara 7:; * nanciran ju šolstva; na vseh šolah ; posredne samouprave proizvajal-j priprave na novo sezono v teku

'so pa pripravili še seminarje za ........ .. ' orn"

rov, za predsednike sindikalnih 
podružnic in sekretarje osnovnih 
organizacij ZK v gospodarskih or

Za novoizvoljene člane delavskih 
svetov in upravnih odborov pa bo
do priredili občasna predavanja o 
nekaterih aktualnih vprašanjih, 
na katere bodo povabili tudi člane 
vodstev aktivov LMS ter člane od
borov sindikalnih podružnic v go
spodarskih organizacijah.

Novost — programski svet 
Delavske univerze 
Svet za prosveto pri občinskem 

LO v Litiji je že potrdil nova pra
vila litijske Delavske univerze. 
Tako bo pri delavski univerzi v 
kratkem zaživel 11-članski pro
gramski svet, v katerem bodo za
stopniki izobraževalnih centrov 
gospodarskih organizacij, zastopni
ki družbeno-političnih organizacij 
in drugi. Svet bo usmerjal delo 
delavske univerze, hkrati pa tudi 
vsklajeval vsa hotenja in želje po

let; Janez Potočnik, upokojenec/ - - -
iz Prhovca - star 73 let: Vin-JVM član« šolskih odborov, 
ccncija LudovVco roj. Režim. ! 
poeoodinja iz Zagorja - starar 

Ao let, Proslava
dneva železničarjev 
v Zidanem mostu
Železničarji iz Zidanega mosta 

j| jj so zadnjo soboto proslavili 15. apri! 
xV f - dan,železničarjev. Slovesnosti so 

.se zraven železničarjev udeležili 
ČETRTEK — 19. aprila !še predstavniki družbeno-poli ličnih

8.55 Radirka šola za višjo «tob-jorganizacij Hrastniške občine, <>b- 
njo - Za mestnim obzidjem:’/ črnskega LO Hrastnik in ZTP 
9.25 Mali klub ljubitel jev nooevk; J Ljubljena. P-ed s'o vero«*! jo je b>- 
10.15 Od tod in ondod: 12.05 Na-»la pred epommsko ploščo padlih 
rodne za ženski zbor; 12.15 Km«-/železričaflev komemoracija, ki ji 
tijski nasveti - Franc Rabiča:!je s>dilo podganje vencev.
Kako nospešujemo pomladanski! Na proslavi v domu Svobode je 
razvoj čebeljih dnvBn; 13.39 Ig«a!govoril šef zidanmeške žrieznišk« 
nihalni, orkester LM p, v. Vilima!podaje Roman Božič. Govom je 
Markoviča: 13.50 Vrtimo vam/Sledil pisan kulturni program, ki
ploSčo za ploščo; 14.33 Naš; po-! so ga izvajali železničarska godba 
slušalci čestitajo in pozdravljajo:/"a pihala, moški pevski zbor iz 
15.30 Turistična oddaja: 17.95(Rade-:, mladinke Partizana in re-
Koncort po željah poslušalcev;/Citatorjl.
18.45 Kulturna kronika; 20.00 Ce-!> Po slovesnosti je bil družabni 
trikov večer domačih pesmi ip!večer, na katerem so prisotni obu- 
napevov: 21.00'Literarni večer -J.iali spomine na slavne dni naje

'revolucije in povojne graditve.
F ak

petek - 20. aprila ! Občinska revi i a
8.05 Naš zabavni kalejdoskop;! pevskih zborov 
8A5 Pionirski tednik; 1»1S Od v okviru pr,reditev ob nrazn ku 
tod m ondod; 1215 te 18. aorila v Hrastniku
nasveti - mg. M; ran M»ruš,«' tretja občinska revi la mladinskih 
Vzgojni sstemi vipske trte na#in piemirak|h pevsk h zborov ter 
Pnmonskem: 1.130 Morda je tofansamb]ov Za nedeljsko revijo 
vas, melodija: 14.05 Rad'jaka *vlada med mladinc> precejšnje zi- 
atia » myo «topn,° - Janek»v^nimanje_ zato priea^uiej0J organi- 

b*-Z s J”:kovm Pogovor,!.zatorji tudi precejšn o ude'e>bo 
«£2* ftfc. nastopajočih. Revijo pripravlja po-

cev; funkciji, vsebini in sistemu
dela delavskih svetov in upravnih , . , .
odborov; samoupravnih predpisih »en* nova izobraževalna sezona, 
gospodarskih organizacij; družbe- ** ^ekfU mesecev, imajo v Delav- 
no-političnem pomenu novih ukre- ekl 'muverz, v Ut,31 fe .zdelan 
pov v gospodarstvu: instrumentih , ^v,m, program dela. Tako bodo 
delitve dohodka med gospodarski
mi organizacijami in družbo: de-, . „ ... .
litvi dohodka v gospodarskih or- g«niz,raji Bodo nadaljevalni in

Čeprav na« loči do jeseni, ko se

nadaljevali s prvo in drugo stop
njo splošno izobraževalne šole; or-

Dane Zajc: Otroka reke.

SOBOTA - 2IVaprila 
8.35 Majhni ansambli v plesnerp 
ritmu; 10.15 Od tod in ondod; 
12.03 Dobri znanci iz Celia; 12.15 
Kmetijski nasveti; 13.45 Pet 00- 
pevk za pet pevcev; 14.35 Naši 
poslušalci čestitajo in pozdrav
ljajo; 15.20 Napotki ta turist«; 
15.40 Gorenjski vokalni kvintet; 
17.05 Gremo v kino: 17.50 Od ple
sišča do plesišfci; 18.45 Naši po
potniki na tujem: 19.05 Zdaj pa 
kar po domače; >0.90 Za prijeten 
konec tedna: 2315 Oddaja za 
naš« izseljence.

NEDELJA - 22. aprila 
8.00 Mladinska radijska Igra — 
Brane Dolinar: Začarana nogo
metna žoga: 9.05 Z tabavno glas
bo v novi teden; 10.00 Se pom
nite tovariši. •. Jože Simšič: 
Dvakrat v Franjo« — H. del: 
11.30 Nedeljska reppetaža; 11.30

67, Mojster Rossi je pomagal Giorgiu na nogo 
In počasi sta odšla na ulico. Toda deček je sedel 
aa prvi kamen: -Ne morem naprej,« je tožil. 
Znova mu Je bilo slabo. Dimnikar ga je nekaj 
čaaa gledal, polom pa sc mu je posvetilo: »Samo 
nekaj korakov naprej pojdiva, pomagal ti bom.« 
Sla ata v najbližjo krčmo in prinesli ao jima 
dva kozarčka žganja. »Iz.pij tole,« je predlagal 
mojster. Giorgio je ubogal, toda po grlu ga je 
zarezalo kol z nožem In začel Je kašljali. Zdaj Je 
bilo šele hudo, v trebuhu mu jc gorelo, kol bi 
Pojedel smclt poper. »Nasloni se lepo nazaj In 
miruj,- je svetoval mojster, »kmalu tl bo od
leglo. Medtem pa je Rossi pil kozarček za ko
zarčkom žgoče pijače In bil vedno bolj dobre 
volje. Našel je tudi prijatelje.

68. Iz krčme »la priila. ko se je že zmračilo 
in mojster se je malce opotekal. Zdaj je moral 
Giorgio podpirati njega. Vol ure sla še naša dim
nikarja hodila po Via Manzoni gor in dol ter 
glasno kričala, toda nikomur več nista bila po
trebna. la* gruča fantalinov, ki ju jr spremljal* 
in lz.zivala, je bila vedno večja. Tisti s kozavim 
obrazom k kričal: »Le poglejte ta dva črna člo
veka: rada bi čistila dimnike, pa komaj stoJK* 
na nogah — oba sta pijana!« Rossi se je usla- 
vll in besno gledal dečke, Giorgio pa sl je začel 
vihati rokava. Toda mojster Je samo zamahnil * 
roko: »Pusti, preveč Jih Je. Najbolje bo, ds greva 
domov.« Po vsej poti so za njima kazali in sc 
smejali. Ko sla prišla do domače hiše, jc poatal 
mojster tih In podnll je Giorgia: »Pojdi ti prvi.«

morda še višji knjigovodski tečaj, 
če bodo nriglašenci, pa še začetni 
knjigovodski tečaj; prva letnika 
Ekonomske srednje šole in stroj
nega odseka Tehniške srednje šo
le: začetni tečaj angleškega in 
nemškega jezika, in drugo. Poza
bili pa ne bodo tudi na druge ob
like dela. na prirejanje tečajev, 
seminarjev in ostalo. Prav tako 
tudi ne na zanimiva predavanja v 
okviru Javne tribune v Litiji, ki 
so jih pripravili že v tej sezoni in 
so privabila precej poslušalcev,

Čuden odnos 
tovarn radioaparatov 
in televizorjev
V serv-su za popravilo radio 

sprejemnikov in televizijskih apa
ratov, ki ga ;ma podjetje Elektro- 
Trbovlje v stolpnici na Rudarski 
cesti, se kar kopiči število radio
aparatov in televizorjev, predvsem 
pa 7.namk inozemskih tvrdk. Čud
ni so pa odnosi teh tujih tovarn, 
da prodajajo aparate pri nas, ni 
pa zanje nadomestnih delov. Ce 
se pokvari kakšen tak aparat, ga 
pogosto ni mogoče popraviti, ozi
roma je treba čakati na popravilo 
po več mesecev. Del tega mate
riala se sicer dobi za popravilo 
v naših večjih mestih, vendar ga 
je vedno premalo,

Iz tega razloga so sc v servisu 
odločili, da v bodoče ne bado spre
jemali v popravilo radioaparatov

_______ ___ ______ ____ _____ ___ _ in televizorjev inozemskih znamk,
poslušalci JJeRUtajO in , P9?<jray-^ uprave in krajevne organizacije .tcpi^eč saipo domače, za katere so

ssssss
pregled; 21.15 Oddaja o morju jn dnlBC družbeno-pdlitične orga-
pombrStakih. ...ij' ZelTmo vam dober tek; 12.05 Naši!nizaciic, nekatere organe samo-

gan:zacijah in o financiranju go
spodarstva.

Občni zbori TD v Hrastniku
Udeleženci občnega zbora Turi

stičnega društva Hrastnik so raz
pravljali predvsem o problemih 
dela v preteklem letu in o delu v 
orihodnje. V prihodnje čaka dru
štvo preče i problemov, ki jih bodo 
morati rešiti v sodelovanju z go
spodarskimi organizacijami, usta
novami in družbeno-poliličnimi or
ganizacijami in to bolj smeleje 
kot doslej. Sicer pa pričakujejo, 
člani TD v prihodnje vet pomoči 
in razumevanja, tako od posamez
nih ustanov, šol, stanovanjskih 
skupnostih, hišnih svetov in vseh 
državljanov, zlasti pri urejanju in 
olepševanju naselij. -ck.

Razprava o delu Komisi i
O programih deta komisij so go

vorili na zadnji seji izvršnega od
bora občinskega odbora SZDL v 
Hrastniku, zraven te«a pa še o 
pripravah na praznovanje Dneva 
mladosti. Vse komisije pri občin
skem odboru SZDL so pripra.vile 
obširne programe dela za vsa po
dročja dejavnosti. Predvideno bo
do razni sestanki, razgovori, po-

Ijajo; 13.30 Za našo vas; 14.09^SZDL.
Pred mikrofonom je Slovenski F 
oktet; 14.15 Naši poslušalci če-F Verjetno že zastarela zadeva 
stitajo in pozdravljajo; 15.15 F v RaVenski vasi v zagorski ob- 
Cetrt ure ob glasbenem avto- - -,;nj 6<) na z;1<jnjem zboru obča- 
matu; 16.00 Humoreska tega ted-Fnov eki^nni, da naj občinski LO 
'na - Petaj Nesnekomov: To je'urejj zadevo glede odškodn ne 
vzrok: 16.20 Za nedeljsko ponol-F^ daljnovodom Elektrarna Tr
dne; 17.11 Radijska igra - Alfred'_ Ljubijana Kleče. Orne-
Andersch: Ruska ruleta: 18.30 F njti vel|a da občinski LO v tej
Športna nedelja; 19.05 Revija d<>-*zadevi lahko samo posreduje. - 
mačih vižarjev; 20.00 Izberite Neho.te pa fie vsiljuje vprašanje, 
melodijo 'edna; 21.45 Za roman-F7gkaj posestniki v lotu 1959 ob 
tične plesalce. J zaključku del in tehničnem pre-

/vzemu daljnovoda niso vložili od- 
P O N F, D FI. JI. K — 23. aprila _! škodn1 nekega zahtevka. Zdaj se

8.55 Za mlade radovedneže, 19.15 amre^ poraja vprašanje, če jc 
Od tod in ondod; 12.05 VaškiF^ zahtevek še umesten in če ni 
kvintet z Božom in Miškom.fmprda zastarel.
12.15 Kmetijski nasveti - ing. F
Jelka Hočevar: S katerimi sred-! Strokovni aktiv
stvi škroTmo proti krompirjevi«
plesni; 14.00 Vrtimo vam ploščo! Zadnje dni minulega meseca se 
za ploščo: 14.35 Naši .poslušalci! je sestal strokovni aktiv učiteljev 
čestitajo in pozdrav’jajo; 15.40! za telesno vzgojo na območju li- 
Literami snrehod — Drago Ku-!tijske komune, ki poučuje telovad- 
mar: Tri zgodbe; 17.05 55 minut!bo od 1. do 4. razreda. Udeleženci 
za ljubite!‘e operne glasbe; 18.1 Of sestanka so ee seznanili z vsemi 
Od plesi št do plesišča; 18.45! oblikami in možnostmi telesne 
Radijska univerza - Darko De-! vzgoje v nižjih razredih. V kasnej- 
benjak: Dr a ve žuželk in čiove-!ši razpravi na temo »Telesna vzgo- 
ka; 20.00 Simfonični koncert!ja v nitjih razredih«, pa so po« 
orkeatra Slovenske filharmonije.(udarili, da bi morala družba za-

Fgotoviti primerna sredstva za ure- 
TORRK — 2t. april* Fditev fizkultumih kabinetov. Raz-

8.05 Mladinski mešani zbor gim-rpravljali «p tudi o izvedbi jugo- 
nazije iz Celja p. v. Egona Ku-!6]ovan6kjb pionirskih iger ter se 
neja; 6.55 Radijska šola za sred-f p0goVQrni o izvedbi štafete mla- 
njo stopnjo - Titanic; 9.40 Kla-! dosti. - M. V. 
rinet in flavta; 10.15 Izberite# 
melodijo tedna; 12.05 Kvinteti 
bratov Avsenik: 12.16 Kmetijski! 
nasveti — Ing. Nace Lovšin:"
Kakšne bike imamo za oseme
njevanje; 13.30 Narodne pesmi 
jugoslovanskih narodov; 14.05 
Radi jska šola za višjo stopnjo — 
fin sam utrip srca: 15.20 Tisoč

nadomestni deli na razpolago.

Kulturno življenje
Na Primskovem v občini Litiji 

se je razgibalo kulturno življenje. 
Te nekajkrat so nastopili pionirji 
domače osnovne šole ob raznih 
proslavah. Tudi igra »Skrateljčki« 
se jim jc posrečila.

Mladina je za praznik občine 
pripravila spevoigro »Mož v zako
nu trpi«. Sedaj so ustanovili dram
sko sekcijo. Naštudirali so igro 
»Bele vrtnice« in z njo že dvakrat 
nastopili na domačem odru, gosto
vali so pa s to igro tudi že v Ve
liki Kostrevnici.

V Kostrevnici so Primskovčane 
gostoljubno sprejeli in jim nudili 
tovariško pomoč. Mlada igralska 
družina se je sicer v dežju, a ven
dar v veselem razpoloženju vrnila 
domov. — E. U.

Sprejeto soustanoviteljstvo 
medobčinskega 
gozdnega sklada 
Občinski LO v Zagorju ob Savi 

je poatal še z nekaterimi občina
mi na področju ljubljanskega 
okrajnega LO soustanovitelj med
občinskega gozdnega sklada, v 
katerega se steka 30 odstotkov od 
vplačanega prispevka, ki ga pla
čujejo posestniki goadov v držav
ljanski lastnini.

Športne vesti
Strelsko tekmovanje
V nedeljo, 29. aprila, bo pripra- 

piščall hammond orgel: 15.20 V#™1* ^TT že četrto tradicij
torek nasvidenje: 18.15 S knjiž-!?a‘"<? str.elsko tekmovanje v po- 
nega trga: in.05 Prvomaiske!,d,neva ^tanov.tve °F -
zvočne razglednice; 20.90 Poje!V '959;let« si 'c Prehodni pokri 
zbor JNA iz Beograda: 20.30 n,„9 m-honia domača ok,p,,. v letih
dijska igra - Jane Kavčič: Vlak*1.960. 'n 1961 p“ J50 ° y'T'pla. 7' g| 0 i Ljubljane. Vsekakor bo letošnje

i tekmovanje zanimivo in je vpra- 
SRFDA - 2S. aprila (sanje, če bo 0!ympia ponovila

8.55 P sani svet pravi i ir in zgodb;* prfilan^1 in, ,anek‘ ,u6peh jn « 
9 25 Naš zabavni kaleid^kon; ( ako pr;bonla pokal v tTajno
10.15 Od tod in ondod; 11.15 flo-(last'
vek in zdravje; 11.25 Me-( ,.n ... „ .
Indije za razvedrilo; 12.05 Be-( prva v IV. ligi
neški fantje vam igrajo in. pojo;! Bo hudi konkurenci je uspelo
12.13 Kmetikski nasveti - vet.(ekipi SD STT osvojiti z. dobrimi
Erik Spiler: Kako vzrediti zdrave! rezultati prvo mesto v IV. ligi, ta- 
piščance - L del; 13.30 Morda je!ko da bo tekmovala odslej v III. 
to vaša me'odija; 16.00 Vsak dan!ligi. Ekipa SD STT je izgubila 
za vas: 17,03 Šoferjem na pot:!dve točki edino v srečanju s SD 
18.45 Ljudski parlament; 18.05) »Usnjar«, Šmartno pri Litiji, v 
Prvomajske zvočne razglednice; f drugih osmih srečanjih pa je pre- 
70.00 Uvertura in drugi odlomki f magola ostale družine z večino 
Wa$nerjeve opere »Večni mor-!krogi razlike. V tekmovanjih so 
nar«; 21.00 Pojoči mozaik. #ee izkazali A. in I. Což, M. Gvoz-

den, A. Vrbnjak, S. Hacin ter S. 
Holešek. Največ uspeha v tekmo
vanju v ligi pa je imel P. Cest
nik, ki je' dosegel s povprečnim 
rezultatom 265 krogov I, mesto

Pionirji SD STT prvi
Na minulem izbirnem telono- 

vanju so zasedli pionirji SD STT 
s 793 od 1000 možnih krogov prvo 
mesto in prejeli v trajno last 
zračno puško. Prav tako so ee 
uvrstili tudi v pionirsko repre
zentanco, ki bo nastopila na re
publiškem tekmovanju v Kam
niku.

Zmagal Ravnikar
Brzotumir za meeec april iehl- 

stov v Litiji je prinesel preeedo- 
čenje. Namreč prvo mesto je 
osvojil Ravnikar, ki je prekinil 
serijo Mavrovih zmag. Zmagova
lec je oddal le pol točke. Vrstni 
red izmed 16 igralcev: 1. Ravni
kar, 2. Svršina (12), 3. Maver (11). 
— ib.



TEDim
VEDNO BOLJŠE
Če pregledamo športne dogodke 

minule nedelje, smo lahko zado
voljni. Tako so predstavniki zasav
skih revirjev v ljubljanski nogo
metni podzvezi prikazali dobro in 
požrtvovalno igro in si priborili po 
daljšem času prepotrebne točke. Za
gorska enajstorica je zadovolila 
gledalce z lepo in požrtvovalno 
igro in pokazala, da se lahko bori 
tudi brez nekaj standardnih igral
cev. Kaže, da se morajo srečati z 
dobrim in močnim nasprotnikom, 
pa gre tako, kot je treba. Razoča
rali so le Kisovčani, katerim so no
gometaši Bratstva napolnili koš in 
jim odvzeli dve dragoceni točki, ki 
jih pa tudi Hrastničani zelo potre
bujejo.

Z dokaj lepo in učinkovito igro 
ter veliko borbenostjo so prijetno 
presenetili po zadnjih neuspehih 
nogometaši hrastniškega Rudarja. 
Domačini so pokazali tehnično in 
kondicijsko zadovoljivo igro, opa
ža pa se, da v napadu le še ni vse 
tako, kot bi bilo želeti. Toda z red
nimi treningi se bodo tudi napadal
ci naučili, da je dobro streljati iz 
vseh položajev, in da ni nujno, da 
priletiš z žogo v gol.

Nogometaši Rudarja pa so v ne
deljo premagali v Celju Kladivar- 
ja z dokaj visok:m rezultatom in 
dokazali, da je bil neuspeh proti 
kranjskemu Triglavu le majhen 
spodrsljaj, ki bo pa imel še velike 
posledice. Namreč Rudar je sedaj 
z enakim številom točk, toda ob
čutno slabšo diferenco v golih na 
tretjem mestu za Slovanom. Med
tem ko prejšnjo nedeljo Rudar ni 
pokazal tistega, kar zna, lahko re
čemo za minulo srečanje ter zlasti 
za drugi del igre, da je Rudar nad
igral domačine tako tehnično kot 
kondicijsko in da je igro prilago
dil svojim sposobnostim in znancem. 
Zal pa je bilo v prvem polčasu 
opaziti, da sta obramba in napad 
nepovezana, kar je bil tudi vzrok 
prvega zadetka. In . ravno to ie 
menda povezalo igralce, tako da 
kasneje domačini niso imeli več 
kakih večjih priložnosti za pove
čanje rezultata. Vsekakor bo odlo
čilno nedeljsko srečanje med Slo
vanom in Rudarjem, ki bo vsaj tre
nutno odločilo, kdo bo na drugem 
mestu. Jasno ir, da se bo .moral 
Rudar v nedeljo temeljito potrudi
ti in vložiti vso borbenost in zna
nje, če bo hotel pristati -na drugem 
mestu. Za to se pa Pravzaprav ni 
bati, kajti v zadnjih tekmah je 
Rudar dokazal, da je homogeno in 
borbeno moštvo.

Rokometaši trboveljskega Rudar
ja se temtjljitn pripravljajo na spo
mladanski del prvenstva v II. zvez
ni rokometni ligi, in je upati da 
bodo dosegli zadovoljive rezultat". 
To so dokazali v zadnjih priiateT'- 
skih srečanjih, ko so imeli težke in 
rutinirane nasprotnike.

Skratka: rezultati in uspehi
športnikov minulo nedeljo so za
dovoljivi in upamo, da bomo tudi 
drugo nedeljo lahko zapuščali igri
šča v Zasavju zadovoljni.

Kladivar : Rudar 1: 3 (1:1)
V nedeljo je moštvo trbovelj

skega Rudarja prvič v nadaljeva
nju slovenske conske lige nasto
pilo na celjskem igrišču. — Pred 
približno 2000 gledalci, med kate
rimi je bilo močno zastopstvo tr
boveljskih navijačev, je Rudar 
zasluženo premagal celjskega 
Kladivarja.

Strelci za Kladivarja: v 25. mi
nuti Vodeb; za Rudarja: v 20. mi
nuti Sibret, v 61. minuti Brezni
kar ter v 73. minuti Pa j er.

Prve minute igre no pokazale, 
da je Kladivar kljub temu, da ni
so nastopili njegovi trije' stan
dardni igralci, dobro pripravljeno 
moštvo in da bo iimel Rudar pre
cej dela, če bo hotel odnesti oba 
točki. Domačini so bili v prvem 
delu igre povsem enakovreden 
nasprotnik Trboveljčanom in so 
kasneje celo prevzeli pobudo v 
svoje reke. V zelo lepih in smi
selnih akcijah so se zlasti izka
zali Perc, Vodeb in Sega, ki so 
nekajkrat resno ogrozili K sirko
va vrata. Več njihovih dokaj moč
nih strelov je šlo v out ali mimo 
vrat, ali pa so bili plen dobrega 
vratarja. Do 30. minute je Rudar 
igral nekakšno bolj ali manj pod
rejeno vlogo, kljub temu, da so 
napadalci prepustili nekaj ugod
nih priložnosti. Prvič je moral 
Kalšek pobrati žogo iz svoje mre
že, v 25. minuti, ko je Perc s krila 
podal Šegi, ta je pa samo spre
menil smer žoge in jo pes!a! Vo
debu na levo krilo, kateremu je 
uspelo zaradi napake Rudarjeve 
obrambe s kakih osmih metrov 
plasirati žogo mimo nemočnega 
vratarja. Po tem zadetku je začel 
Rudar lepo napadati in le nekaj 
minut kasneje je Žibret prejel 
lep predložek tako, da mu ni bilo 
težko izenačiti. Do konca prvega 
dela igre so napadalci Rudarja če 
nekajkrat resneje ogrozili vrata 
domačinov, toda vsi napori so bili 
brezuspešni.

Ze prve minute nadaljevanja 
pa so pokazale, da se bo moral 
Kladivar zateči v obrambo. Do
godki na igrišču so pokazali« da 
je Rudar tako tehnično kot kon
dicijsko boljše moštvo, in da bo 
imela obramba Kladivarja obilo 
dela, če bo hotela rešiti vse ne
varne akcije. Napadalna peterka 
Rudarja je bila nenehno pred 
vrati domačinov ali pa so igrali 
v njihovem polju. Do 61. miniute 
je še nekako uspevalo Kladivar- 
jevi obrambi reševati situacijo, 
toda ko je v tej minuti Vesič za
ustavil Pajerjev strel z roko v 
kazenskem prostoru, in ko je 
sodnik Bertok iz Kopra pokazal 
na enajstmetrovko, ki jo je rea
liziral Breznikar, je bil ves trud 
obrambe zaman. Po tem zadetku 
se je še bolj razživil napad Ru
darja. Toda kljub očitni premoči 
Rudarja so imeli tudi domačini 
nekaj zrelih priložnosti za dosego 
gola, ki pa jih niso znali izkori
stiti. Končni rezultat je v 73. mi
nuti postavil Pajer. Po realizaciji 
kota se je v gneči dokopal do 
žoge Pajer in jo takoj potisnil 
v mrežo.

Mladinci:
Kladivar : Rudar 2: 3
V predtekmi so mladinci Rudar

ja po dokaj borbeni in živahni 
igri premagali ustrezno moštvo 
Kladivarja.

NPL
Proletarec : Slavita (Vevče)
1:0 (0:0)
Pred približno 300 gledalci so 

se v nedeljo pomerili nogometaši 
Proletarca z gosti iz Vevč. Kljub 
temu, da so domačini igrali 
oslabljeni, so si s požrtvovalno 
igro po dolgem času vendarle le 
priborili obe točki. Ze v prvih 
minutah igre so imeli domačini 
dve idealni priložnosti za dosego 
gola, ki jih pa napadalci niso 
znali izkoristiti. Zlasti nevarni so 
bili napadi gostov, toda odličen

mladi vratar domačinov, Bantan 
je reševal situacijo. Kljub temu, 
da sta se obe moštvi trudili, da 
bi dosegli gol, je ir'o vse priza
devanje obeh napadalnih petork 
brezuspešno.

Začetek drugega polčasa pa je 
pokazal, da bceta obe moštvi vlo
žili ves trud in znanje samo v to, 
da bi si zagotovili zmago. To je 
končno vendarle le uspelo doma
činom. V 63. minuti je desno krilo 
Peleri n leno prodrl in podal žo
go prostemu Prašnikarju, ki je 
porinil žo"o mimo nemočnega 
vratarja. Po tem zadetku se je

Jevnica, Konjšica In Vel. Kostrev- 
nica. Kakor kažejo rezultati ekip
nega prvenstva, so mladi šahieti 
litijske občine precej napredovali.

Na tekmovanju so zbrale posa- 
lezre ekipe naslednje število točk:

MLAJŠI PIONIRJI: 1. Vel. Ko- 
strevnica 7 točk, 2. Jevnica 3,5 
to-*ke, 3. Kresnice 3 točke itd.

MLAJŠE PIONIRKE: 1. Vel. Ko- 
strevnica 6 točk, 2. Dole 5 točk, 
3. Kresnice (brez točke).

STAREJŠI PIONIRJI: 1. Litija 
13,5 točke, 2. Gabrovka 17 točk, 
3. Konjšica 14,5 točke itd.

STAREJŠE PIONIRKE: 1. Ga
brovka 8 točk, 2. Konjšica — Vače 
6 točk, 3. Kresnice 4 točke.

MLADINCI: 1. Vače 4 točke, 2. 
Dole (brez točke).

Fkinni prvaki, ki so trenutno
igri prenesla na polovico igrišča, i najboljši, bodo lahko zastopali ob

čino na nadaljnjih tekmovanjih.Tako domačini kot go-tj e so se 
trudili, da b' povečali oziroma 
izenačili rezultat.

Tekmo je dobro vodil sodnik 
Arslč iz Ljubljane.

Bratstvo : Svoboda (K)
11: 1 (4:0)
Hrashrčani, so v nedeljo dali 

neusmiljeno lekcijo gostom iz Ki
sovca ter jim prizadeli katastro
falen poraz.

Rudar (H) : Grafičar
1:0 (1:0)
Na igrišču za Savo je v nedeljo 

približno 250 gledalcev pozdravilo 
zmago.nogometašev Rudarja. Zev 
2. minuti prvega polčasa se je 
dokopa! do žoge Vizovišek ter v 
solo rkcii; tudi dosegel zmagoviti 
gol. S sakih 20 metrov je poslal 
močan strel v levi zgomii kot. — 
Domačini so bili vseskozi boljši 
kc‘ gostje iz Ljubljane.

V drugem delu igre so gostje 
celih dvajset minut ostro napa
dali im ogrožali vrata domačinov 
tako, da je izenačenje viselo v 
zraku. Sele po teh minutah je 
uspelo domačinom ponovno pre
vzeti pobudo v evok roke in oču- 
vati priborjene točke.

Najboljšo igralca sta bila Vizo
višek in Bidermam.

Mladinci:
Proletarec : S’avila 7: 1 
Rudar : Grafičar 3: 0

Želimo jim obilo uspehov!
(V. S.)

Občinsko pionirsko 
šahovsko tekmovanje 
v Litiji
V okviru praznovanja dneva 

mladosti so v ponedeljek, 9. apri
la, tekmovali pionirji, šahisti litij
ske občine.

Na turnirju je nastopilo 19 ekip 
iz naslednjih osnovnih šol: Litija, 
Gabrovka, Dole, Vače, Kresnice,

Rudar : Medvode 
57:50 (33:19)
V prijateljski trening tekmi sta 

se v soboto zvečer pomerili mo
štvi domačega Rudarja in košar
karjev Medvod. Kljub slabemu 
vremenu je bilo precej gledalcev, 
ki so bučno pozdravljali vsak 
uspeh domačinov. Ekipa Rudarja 
je pokazala lepo in učinkovito 
igro, kar pa ne moremo reči za 
geste, ki so e? izgubljali v nepo
trebnih dodajanjih in preigrava
nju. — Rudar je prikazal zlasti 
lepo igro v prvem polčasu, ne
koliko slabšo Pa v drugem, ko so 
nastopili mlajši igralci, ki še ni
majo dovolj izkušenj.

Rudar : železničar 
22:7 (11:5)
Kljub precej hladnemu in de

ževnemu vremenu se je zbralo v 
soboto zvečer na igrišču Rudar'a 
približno 400 gledalcev, ki so po
zdravili zmago Rudarja in njego
vo lepo in učinkovito igro. Trbo
veljski rokometaši so se v prija
teljski trening-rokometni tekmi 
pomeril^ z rokometaši Zeljezni- 
čara iz Indžije. Ze začetek sreča
nja je pokazal, da gostje niso kos 
domačinom, tako po tehniki igra
nja kot tudi kondicijsko. V Ru
darjevi ekipi sta bila najboljša 
Ačkun in Škrinjar, z odličnim po
sredovanjem pa je v drugem de
lu igre navdušil mladi vratar Do- 
brovoljni, ki je nekajkrat obranil 
skoraj neubranljive mete.

<* to * 'J3
Spet so oživela rokometna Igrišča

Markiz de Rieux se je smehljal, a naenkrat se je zresnil, ker je 
v cipresah za seboj zaslišal rahle korake. Ozrl se je, temne veje so 
se zibale, opazil pa ni ničesar.

To nepazljivost Renč j a je baron izkoristil in ranil markiza v de
sno roko. Rana je bila majhna, toda Renč se je razjezil, ko je za
gledal lastno kri. Začel je neusmiljeno napadati barona.

Napadal ga je s tako silo, da je moral Ouerjean skakati kot 
kozel, samo da’ se je nekako ubranil smrtonosnemu udarcu.

Baron se je že močno utrudil, kajti ni bil tako hiter kot njegov 
nasprotnik. Zdelo se mu je, da bo markizova sablja vsak trenutek 
našla prosto pot do njegovega srca. Prebledel je in pena se mu je 
pokazala na ustnicah.

Naenkrat je baron ostro zažvižgal. Veje ciprese so se hitro raz
maknile, izza njih pa sta pritekla dva lopova. Ouerjean, ki je hitro 
odskočil, je napadel nasprotnika. Renč, ki se je ustrašil vpitja, se 
je obrnil, baronova sablja pa se je tedaj zarila v- prsi nesrečnega 
markiza.

— Umazan podlež! je markiz še spregovoril s slabim glasom. 
Morilec iz zasede!

Potem se je zgrudil mrtev ...

HUDIČEVO DELO
— Ali veste, gospod baron, je spregovoril Morales, ki je stal 

spet v baronovi milosti, da je bil že zadnji čas, da sva vam pri
skočila na pomoč? Mladi markiz se je boril kot sam peklenšček. 
Preminuli gospod je bil oster borec. Ali ga bomo kar tu pustili?

— Nikakor. Izginiti mora za vedno!
— Toda kako? Saj nimava orodja, da bi ga lahko zakopala!
— Zavijta ga v njegov plašč ter ga primita za noge in ga nesita 

za mano.
Baron je odšel naprej, ona dva sta pa nosila umorjenega mar

kiza. Prispeli so do nekega izsušenega vodnjaka, čigar globine ni 
bilo mogoče izmeriti. Neke vrste bršljan je zakrival njegovo od
prtino.

— Kaj je? je vprašal Morales, ko se je baron ustavil ob vod
njaku.

— Prazen vodnjak! mu je odgovoril baron.
— Ali ga bomo vrgli tu notri? Pametna misel! je vzkliknil Mo

rales, ko je razumel baronovo misel.
Vzdignila sta truplo in ga vrgla v vodnjak. Zaslišali so lom

ljenje suhih vej, nato pa top udarec. Bršljan je ponovno zakril vhod 
v vodnjak.

— Tu nimamo več kaj početi. Pojdita in poglejta, če je cesta 
prosta, je Ouerjean naročil obema lopovoma.

Kmalu se je vrnil Morales.
— Cisto prazna in pusta je kakor arabska puščava.
— DobroI je dejal baron in odšel z obema razbojnikoma.
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Maščevanje in ljubezen
Kaj kmalu so se razšli, še prej pa je baron zašepetal Moralesu, 

tako da pa ni slišal drugi lopov, naj pride zvečer k vedeževalki.
Približno ob desetih zvečer je baron zapustil vojvodovo palačo, 

kjer je večer"'’, nato pa odšel k Perini.
— Draga "crina, ji je rekel, napraviti mi moraš veliko uslugo..
— Kai spet? se je nasmehnila vedeževalka. Pripravljena sem. 

Kaj hočeš?
Ouerjean jo je resno nogledal in spregovoril:
— Daj mi dobro svetilko, kot si jo imela takrat, ko sva zakopala 

Izidoro.
Perl n a se je začudila in vprašala:
— Ali moraš opraviti kakšno podobno delo?
— Da.
— Koga pa želiš zakopati?
— Renčja de Rieuxa.
— Ali ne more truplo ostati tam, kjer je sedaj? je vprašala

Perina.
— Poslušaj me, takoj boš razumela, zakaj ne more ostati tam- 

kri. Vodnjak, v kr terena sem ga vrgel, je v zvezi s prostori »Hudi
čevega doma«. Preden bo minil mesec, bo ta hiša moja. V njej bom 
odprl delavnico za ponarejanje denarja.

— Prav imaš. A kje ga boš zakopal?
— V kleti te hiše.
- Kdaj?
— Nocoj.
— Ali pojdeš sam?
— Ne. Z mano bosta šla Morales in Malo.
— Prav! Takoj ti bom prinesla svetilko.
Četrt ure kasneje sta Ouerjean in Morales izstopila iz rdeče hiše 

na ulico, kjer ju jc čakal Malo. Kmalu so prispeli do vhodnih vrat 
v hišo. Baron jih je odprl z velikim zarjavelim ključem.

— Vstopita!
Oba lopova sta odskočila nazaj in začela trepetati.
Začela sta nekaj jecljati o »zakleti hiši«, tako da ju jc moral 

baron nahruliti, da sta prestopila prag.
Vsa trojica se je spustila po stopnicah v klet. Ko je baron od

it ranjeval z zidu neko desko, je nenadoma padel v neko jamo. Mo
rales in Malo sta že hotela pobegniti, toda odločen glas barona 
in njegove kletvice so ju zadržale. Pomagala sta baronu da se je sko

w™m™niin!ninti im*™*
N. Tatar:

| Ukleti partizan
g General je na zemljevidu pred tridesetimi oficirji delal na- i 
1 črta za zaporo fronte na liniji Ljubin—Grob—Košuta. Bitka še i 
g ni bila čisto izgubljena, še je bilo upanje, »da iz obroča ne uide j 
§ niti en živ moški...«

VIL
Dež je še kar lil. Bilo je 6. junija. V dolini je bilo živo kot i 

g v kotlu. Bilo je neverjetno, kako lahko ostane kdo na tem pro- j 
j§ štoru živ. Proleterji so nenehno jurišali in poskušali zavzeti Ko- \ 
s šuto, ki so jo držali Nemci.

»Vse težje orožje je treba zakopati in pripraviti enote za ; 
g čim hitrejše prebijanje« — je bilo povelje vrhovnega komandanta. I

Artilerije! so se s težkim srcem poslavljali od topov in jih i 
g zakopavali med bukvami. Pustili so tudi težke mitraljeze, ker i 
i jih nihče ni več mogel nositi; konjev ni bilo več, pojedli so jih \ 
1 lačni borci ali pa so jih raznesle topovske granate ali pa letalske \ 
| bombe.

Preden so jih zakopali, so topničarji izstrelili še zadnje gra- i 
| nate. Bili so to predsmrtni dvoboji z nemškimi topničarji, ki so ; 
| nenehno dobivali municijo za svoje orožje iz cele Evrope.

Četrta proletarska brigada je zavzela položaj Prve, prihajala i 
| pa je tudi Druga, dalmatinska, ki je morala zaščititi bok enot j 
I in ljudi proti ozkemu prehodu čez Zelengoro. Tretja divizija ni j 
i mogla pravočasno prispeti z ranjenci iz Pive. Proboj se je moral I 
| pričeti, ker niso smeli čakati, da bi sovražnik še močneje stisnil \ 
| obroč.

Komnenova četa je prebredla preko reke pred polnočjo. Voda 
je bila ledeno mrzla, veliki valovi in hiter tok pa so grozili, da 
bodo raztrgali z rokami povezano četo, ko je bredla čez reko.

— Hitreje! Hitreje! — je šla beseda tiho od ust do ust.
— Umrl je Milo! — prenesi! — so javili s čela.
Komisar Rade je pričakoval čelo in se vrnil k obali. Neki 

borec je izdihnil, ko je prebrodil reko in se začel vzpenjati po 
strmi obali.

Zraven njega je stal Risto Mišnic, naslonjen na bergle.
— Rade, malo bom zaostal! Ne morem sedaj naprej — ie 

dejal komisarju, ko je gledal ob nogah zvito truplo tovariša. Ob- 
svetlievala ga je svetloba eksplozij granat.

Na obrazu umrlega borca je biio pri slabi svetlobi videti, 
kakor da premika ustnice ...

Stoletna drevesa so se podirala kot igračke. Ljudje in drevesa g 
so padali in zaoirali prehod. Hosta je ječala in bil bi čudež, če g 
bi kdo še živ ostal v njej...

In ravno proti temu čudnemu bojišču so šle nemške enote §| 
pripravljene, da pokoljejo vse, kar je živega.

V nekem trenutku je Komnen skozi dim zagledal Vaka Djuro- g 
vica, komandanta Četrte proleterske brigade. Klical ga je, a ko- || 
man dan t ga ni slišal. Sel je proti prostoru, kjer je bil Vrhovni g 
štab. §§

— Videl sem Vaka, je dejal Komnen Radu. Verjetno gre jg 
k Titu. g

— Kaj ne poveš! Že mesec dni ga nisem videl, je dejal Rade s 
ter hitro pomeril in sprožil.

Neki Nemec je izginil za bukvijo in v naslednjem trenutku g 
pokazal noge, potem pa se je zleknil na zemljo.

— Ne moremo se obdržati! Napada nas cel polk! je vpil g 
namestnik komandirja Sušid. g

— Dol ne smemo, gor ne moremo! mu ie zavpil Komnen. g
Nemci so prišli na kakih trideset metrov od čete in niihove g 

ročne bombe so zadele prve vrste čete. Šlo je za minuto, n ni več = 
dve. Povelje pa je bilo jasno: niti koraka nazaj, ker ščitimo 
Vrhovni štab.

Tako je bilo vsepovsod. Toda kazalo jc, kot da ie ta voiska 
odvzela municijo in da tu skriva svojo moč. Od nekod je prispel 
Segrt z dvema bataljonoma Hercegovcev. Jurišali so.

Komnen je ponovno pogledal proti bosti. Tn snet ie videl 
Vaka, ki je tekel s kurirji med bukvami, ki so nadalc. Naenkrat ' 
je priletela bomba pred komandanta Četrte. Komnen je videl, ;
kako ga je zavil dim. Komnen je stekel in se ustavil.

— Vaka! Vaka! je vpil na ves glas.
Komandanta so že pobirali tovariši in kurirji. Bil je težko s 

ranjen. Uspelo mu ie odpreti zemljevid. Njegova roka je šla po g 
papirju vojne sekcije.

— Tukaj... Čvrsto se držite!... Rešiti je treba Vrhovni štab fg 
... in Sedmo divizijo ...

Povlekel je pretrgano črto od Milinklad do Vrhniških ki ib. s 
Potem pa je pest trdno stisnila svinčnik. Zapičil ga je dvakrat §§ 
— tja, kjer je bit Zaznamovan Ljubin grob in Košuta. Dva rdeča g 
madeža sta ostala na teh mestih.

Tukaj ne dopustiti... je dejal in stegnil roko po pištoli jg 
za pasom.

Nihče ni vedel, kai hoče, toda pištolo so mu iztrgali iz rok. |j 
Ležal je naslonjen na bukev, kri pa mu je vrela iz razmrcvnrje- E 
nega telesa. Dve bolničarki sta poskušali zaustaviti kri in mu fj 
poviti rane.

Komnen jc gledal nekaj časa priljubljenega partizanskega ko- s 
mandanta, pa ponovno specialno pa spet komandanta...

(Nadaljevanje sledi) M
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baca! Iz Jame in odstranil deske. Znašli so se v nekem starem, 
zapuščenem rovu, ki je držal k vodnjaku. Ko so prispeli do sten 
vodnjaka, je baron dejal:

— Tu nekje mora ležati. Zavijta ga v plašč In ga prinesita 
semkaj.

Lopova sta se spogledala In s strahom v očeh počasi odšla 
proti dnu vodnjaka.

— PohititaI jc zavpil baron, ko nista kmalu prišla in se tudi
ne oglasila.

Sam je pristopil do vodnjaka In razsvetlil njegovo dno. Po
gledal je, a v očeh ee mu je zrcalil strah.

— No, kaj je? je nestrpno vprašal baron.
— Tu ga ni!
— Kako? se je začudil baron.
— Vodnjak je prazen, sta oba odgovorila v isti sapi.
— Ni mogoče! Malo bolje poglejta! je ves jezen zavpil baron.
— Hudiča! je zaklel Morales. Truplo markiza ni kaka igla, in 

če bi bilo tu, bi ga že našla.
Sedaj se je sam baron sklonil in začel iskati. Iskal je in na

penjal oči, toda trupla ni bilo nikjer. Vpraševal se je, če se mu 
vse skupaj morda ne sanja.

— Kaj se nisem zmotil? Morda sem šel po napačni poti! je 
glasno modroval baron in buljil v prazen vodnjak.

Da bi se prepričal, če je res v pravem vodnjaku, je z zobmi 
zagrabil svetilko, nato pa splezal do vrha vodnjaka. Že prvi P°" 
gled mu je povedal, da je na pravem mestu.

Spet se je spustil v vodnjak in začel ponovno iskati. Ob X0- 
petnem iskanju se je prepričal, da je truplo ležalo tukaj, a da K3 
sedal ni bilo nikjer več. ..

Oba lopova sta buljila v barona. Strah je bil za oba prevcliK- 
Ouerjean pa je gledal v tla ter godrnjal in preklinjal. Končno J6 
rekel:

— To se bo že razjasnilo! Pojdimo nazaj!
Ko so prispeli spet na cesto, je baron poklical Moralesa:
— Morales! Jutri te bo Perina verjetno spraševala o nocojšnjg 

delu in uspehu. Zapomni sl, da ji ne smeš ničesar povedati, 
smo nocoj doživeli. Perina tega ne sme zvedeti.

— Prav. Potem mi pa povejte, kaj naj ji rečem? „0
— To je čisto enostavno: šli smo, da bi zakopali markiza. 1 

smo storili. Hiša pa je že stara in precej zdelana, drugače se pa n 
razlikuje od ostalih hiš. Si boš zapomnil?

— Zapomnil sem sl vsako besedo. ,a
— Prav dobro. Potemtakem bova ostala dobra prijatelja. To 

če ne boš spoštoval in ubogal mojih nasvetov, te bom ubil!
Po tem razgovoru so se razšli. ,

(Dalje prihodnjič)


